
اصولگرایان  اخیر  انتخاباتی  تحرکات  به  نگاهی 

ائتلاف! و  وحدت  دل  در  اختلاف 

بازنشستگان؛ عیدی  میزان  ابهامات  بررسی 

باز نشسته ام! یک  من 

بسازد؛  مدرسه  تا  آمد  ایران  به  آمریکا  از  که  دندانپزشکی  با  گفت وگو 

دندانپزشکی  موسیقی، 
مدرسه سازی  و 

فرسوده  های  بافت  مسائل  حل  در  شهری  مدیریت  نبودن  موفق  علت  امروز  صبح 
کند: می  بررسی  را  مشهد 

و  فرسودگی  آبکوه؛  چالش 
مردم  مشارکت 

»صبحامروز«ازبرنامههایآموزشیکنکور1400گزارشمیدهد؛

رسانهملی
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بهترین چارچوب برای حل مشکلات هسته ای 
برجام است

عضو کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس گفت: هیچ چارچوبی کامل تر و موفق تر از 
برجام برای احیای توافق و حل مشکلات هسته ای نیست.

به گزارش صبح امروز، جلیل رحیمی جهان آبادی با اشاره به اظهارات اخیر مقامات آمریکایی برای 
بازگشــت برجام و تمایل آن ها برای طرح موضوعات جدید گفت: برجام  قراردادی امضاءشده و 
معاهده ای بین المللی  اســت که اعضا در مقابل تعهداتی که پذیرفته اند برای هم حق وحقوقی 

قائل شده اند.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس ادامه داد: آمریــکا باید بداند که هیچ 
چارچوبی موفق تر و کامل تر و در دســترس تر از برجام وجــود ندارد. راه حل برون رفت از بحران 
برجام و سایر مشکل ها بازگشت آمریکا به توافق هسته ای سال 2015  بوده و هرگونه صحبت 
درباره برجام،مذاکره و توافق جدیدی، کشیدن خط بطلان بر تمام تلاش های صورت گرفته است.
رحیمی جهان آبادی یادآور شــد: بدون اجرای کامل برجام و بازگشت آمریکایی ها به تعهداتشان 
که شــامل رفع سریع تحریم ها یک جانبه علیه ایران است نمی توان راه خروج برای برون رفت از 

شرایط نامطلوب کنونی متصور شد.

لغو تحریم ها؛ شرط ایران برای مذاکره برجامی 
با آمریکا

عضو فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس گفت: لغو تحریم ها شرط ایران برای مذاکره با آمریکا در 
برجام بوده و آن ها اینگونه می توانند مجددا به توافق هسته ای باز گردند.

به گزارش روزنامه صبح امروز، نصرالله پژمان فر با اشاره به سخنان اخیر مقام معظم رهبری درباره 
برجام گفت: آنچه مســلم است آمریکا نمی تواند برای ایران شرطی تعیین کند، به همین دلیل، 

ایالات متحده ضمن بازگشت به برجام باید تعهداتش را اجرایی کند.   
عضو فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس یازدهم ادامه داد: تا زمانی که آمریکا به اجرای تعهداتش 
که لغو تمامی تحریم های ظالمانه بوده، بازنگردند آن ها نمی توانند درباره برجام اظهار نظری کنند.

وی افزود: زمانی بازگشت آمریکا به توافق هسته ای سال 2015 مورد قبول ایران واقع می شود که 
آن ها نسبت به تعهداتشان در برجام انجام وظیفه کنند.

پژمان فر درباره برخی اظهارنظرها درباره بازگشت پوچ جو بایدن به برجام بیان کرد: دولت جدید 
آمریکا نمی تواند بدون دادن هیچ امتیازی به برجام برگردد و اقدامات آتی این کشــور است که 

می تواند مقدمات مذاکره را فراهم کند.
وی ابــراز کرد: یکی از مهم ترین اقداماتی که آمریکا در زمینه برجام انجام دهد، لغو تحریم های 
ظالمانه علیه ایران است که مشکلاتی برای جمهوری اسلامی ایجاد کرده، تا زمینه برای مذاکره 
بین دو کشــور ایجاد شــود و در این مدت نباید هیچ نوع اقدام و رفتار غیر قابل قبولی از آن ها 

سر بزند.
عضو فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس عنوان کرد: آمریکایی ها از اول قابل اعتماد نبوده و نیستند 
به همین جهت، باید کاملًا با مراقبت و احتیاط، مسائل مربوط به برجام را پیگیری کنیم تا وعده ها 

و بازی های آن ها باعث دور شدن ما از انجام وظایفمان نشود.

رایزنی وزیران خارجه انگلیس و آمریکا درباره 
ایران

»دومینیک راب« وزیر امور خارجه انگلیس روز یکشــنبه گفت، با همتای آمریکایی خود درباره 
برنامه هسته ای ایران گفت وگو کرده است.

فارس نوشــت: به نوشــته روزنامه »ایندیپندنت«، راب در مصاحبه با »اندرو مار« مجری شبکه 
»بی بی سی«، گفت: »تمرکز من بر روی همکاری با دولت جدید ]آمریکا[ است. دیروز با آنتونی 
بلینکن ]وزیر امور خارجه آمریکا[ درباره طیف گسترده ای از مسائل نظیر برنامه هسته ای ایران و 

دیگر مسائلی همچون میانمار صحبت کردم و به این گفت وگوها ادامه خواهم داد«.

تاکید وزیر خارجه آمریکا بر مسیر دیپلماسی با 
ایران

وزیر امورخارجه آمریکا با ابراز خرسندی از انتصاب رابرت مالی به عنوان نماینده ویژه دولت این 
کشور در امور ایران بر مسیر دیپلماسی با تهران تاکید کرد.

ایسنا نوشــت: آنتونی بلینکن وزیر امورخارجه آمریکا با انتشار پیامی در حساب کاربری خود در 
توئیتر نوشت: از دیدن اینکه رابرت مالی، نماینده ویژه )دولت( در امور ایران آغاز خوبی در وزارت 

خارجه داشته است، خرسند هستم.
بلینکن در ادامه پیام خود، دیپلماسی را بهترین مسیر برای اطمینان از آنچه دست نیافتن ایران به 

سلاح هسته ای خواند، توصیف کرد.

یک هفته آینده بسیار مهم در روابط ایران و 
آمریکا از نگاه خبرگزاری فرانسه

خبرگزاری فرانسه در گزارشــی با اشاره به رویکرد رئیس جمهور جدید آمریکا برای بازگشت به 
مســیر دیپلماسی با ایران تصریح کرد که زمان جو بایدن برای تصمیم گیری درباره بازگشت به 

توافق هسته ای کوتاه است.
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا خیلی ســریع موضع خود را برای بازگشت به مسیر دیپلماسی با 
ایران مشخص کرد، اما آشکارا نشان داده است که هیچ عجله ای برای پیوستن مجدد به توافق 
هسته ای 2015 ندارد، توافقی که دونالد ترامپ در سال 2018 به طور یک جانبه از آن خارج شد.
این خبرگزاری در ادامه با اشــاره به وعده انتخاباتی جو بایدن برای بازگشت به توافق هسته ای 
گزارش داد: یک تاریخ مهم در حال فرارســیدن اســت؛ 21 فوریه )سوم اسفندماه( که بر اساس 
مصوبه پارلمانی  ایران، اگر آمریکا تحریم ها را لغو نکند فعالیت بازرسان آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در ایران محدود خواهد شد.کلســی داونپورت، رئیس بخش عدم اشاعه در موسسه کنترل 
تسلیحات مستقر در واشنگتن گفت که ایران به سرعت می تواند اغلب گام ها، مانند غنی سازی 
اورانیوم را لغو کند اما اقداماتی که قرار اســت انجام شود، خطر قابل جدی تری دارند و معکوس 
کردن آنها دشوارتر است.داونپورت همچنین از کاهش بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
ایران پس از اجرایی شدن این مصوبه ابراز نگرانی کرد و گفت که این می تواند نگرانی ها درباره 

برنامه هسته ای تهران را افزایش دهد.
خبرگزاری فرانســه در ادامه با اشاره به نزدیک شدن زمان برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 
در ایران خاطر نشــان کرد: این انتخابات می تواند به روی کار آمدن یک فرد اصولگرا در تهران 
بینجامد که این مسئله نیز قابل تامل است. بنابراین، آیا زمان کافی )برای دولت بایدن( وجود دارد؟
یک دیپلمات پیشین اتحادیه اروپا در این باره گفت: با نزدیک شدن به 21 فوریه، ضروری است 
که دیپلماســی از سر گرفته شــود.این دیپلمات همچنین تصریح کرد: 10 روز آینده بسیار حائز 
اهمیت خواهد بود تا بفهمیم که چه اتفاقی رخ می دهد و تا چه اندازه در متقاعد کردن ایران برای 
عقب نشینی موفقیت آمیز خواهد بود.یک دیپلمات دیگر اروپایی اظهار داشت که مسئله اصلی این 
است که اطمینان یابیم در آن تاریخ )21 فوریه( محدودیت دسترسی بازرسان آژانس اجرایی نشود.

این دیپلمات در ادامه گفت: چین و روسیه که از امضا کنندگان توافق هسته ای هستند و از روابط 
نزدیک تری با تهران برخوردارند نیز همین دیدگاه را دارند.یک مشاور پیشین رئیس جمهور اوباما 
که خواست نامش فاش نشود با اشاره به ضرورت برقراری هرچه زودتر ارتباط میان دولت آمریکا 
و تهران گفت: من گمان می کنم که مقامات آمریکایی تاکنون از طرق مختلف با مقامات ایرانی  

وارد تعامل شده باشند.

نگاهیبهتحرکاتانتخاباتیاخیراصولگرایان

اختلافدردلوحدتوائتلاف!
در فاصلــه چهــار ماه تا 
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ریاســت  انتخابــات 
 1400 جمهــوری 
شدت  بر  اصولگرایان 
تحرکات انتخاباتی خود 
افــزوده اند. صــف بلند 
مدعیان نامزدی انتخاباتی 
و البتــه آنها کــه خود را 
محور وحــدت می خوانند 
چندی  بود  شــده  باعث 
پیش دو شورای ائتلاف و 
شورای وحدت به شدت به موضع گیری علیه 
یکدیگر مشغول شــوند؛ آن هم در شرایطی 
که تحول خواهان اصولگرا ناظر بازی شده اند 
تــا با برنده ائتلاف کنند و جبهه پایداری هم 
راه خــود را می رفت. در واقــع اگر چهره ای 
مانند رئیســی وارد انتخابات نشود، احتمالا 
اختلافات اصولگرایان باز هم افزایش خواهد 

یافت. 
شورای وحدت و شورای ائتلاف هم مسیر 

می شوند؟
منوچهر متکی که حالا ســخنگوی شورای 
وحدت شــده درباره شــورای وحدت گفته 
»سازوکار شورای وحدت دموکراتیک، شفاف 
و مبتنی بر آرای جمعی است و این ویژگی ها 

از افتخاراتش محسوب می شود.«
غلامرضا مصباحی مقدم هم هفته گذشــته 
از این ســاز و کار دفاع کرده و گفته »هدف 
جامعــه روحانیت مبارز ایجاد شــورای عالی 
وحــدت بود تا همــه جریان هــای انقلابی 

بتوانند حول یک محور مشخص جمع شوند 
و بــا وحدت کامل به نامزد واحد در انتخابات 
ریاســت جمهوری 1400 برسند. تلاش های 
بســیاری صورت گرفت تا این مهم محقق 
شــود که به لطف خدا محقق شــد و امروز 
بســیاری از احــزاب شناســنامه دار و دارای 
مجوز از وزارت کشــور عضو شورای وحدت 

هستند.«
بادامچیــان هم در واکنــش به صحبت های 
حداد عادل که گفته بود »شــورای وحدت با 
شــورای ائتلاف همراه شوند« گفته »طبیعی 
اســت که شــورای ائتلاف باید با شــورای 
وحدت همراه شــود، چراکه شورای وحدت 
شامل 40 حزب ارزش گرا است بنابراین وقتی 
مجموعه ای با این تعداد از احزاب تشــکیل 
شده، از یک سو جامعه روحانیت مبارز حضور 
دارد و از ســوی دیگر هم حمایت روحانیت 

سراسر کشور را داراست.«
منوچهر متکی ســال 84 رئیس ســتاد علی 
لاریجانی بود و بعید نیســت شورای وحدت 
روی یک گزینه میانــه رو مثل لاریجانی به 
توافق برســد. این یعنی اگــر چنین اتفاقی 
بیفتد، شــورای وحدت به مسیری می رود و 

شورای ائتلاف به راه دیگر. 
انتقاد چمران از شورای وحدت 

مهــدی چمران که از حامیان جدی ســردار 
قالیباف محســوب می شود، در گفت و گویی 
با مثلث آنلاین از شورای وحدت انتقاد کرده 
و گفتــه »امیدوارم همه هدایت شــویم و به 
مســیر مشــترک و واقعی برسیم و برخلاف 

آنچه برخی دوســتان اسم شــورای خود را 
وحدت گذاشــته اند، وحدت شــکنی به وجود 
نیاید.« او ادامه داده »ناگهان مشاهده کردیم 
جامعــه روحانیت مبارز اعلام کرد که با افراد 
جدیدی که به جامعه آمده اند می خواهیم کار 
انتخاباتــی انجام دهیم و بنایشــان به نوعی 
حرکت موازی با شورای ائتلاف قرار گرفت. 
ما گفتیم این کار شــما به شــورای ائتلاف 
لطمــه می زند و دلیلی نــدارد راهی که ما تا 
میانه آمده ایم شما از ابتدا شروع کنید و باعث 
دوگانگی در جبهه اصولگرایی شوید. سازوکار 
شــورای ائتلاف از پایین به بالاســت؛ یعنی 
شورا های شهرستان شورای استان را انتخاب 
می کنند، شورا های اســتان، شورای مرکزی 
را انتخــاب می کند و شــورای مرکزی برای 
ریاست جمهوری تصمیم می گیرد. اما شورای 
وحدت این ســازوکار را ندارد و مانند گذشته 
اســت که عده ای بنشــینند و برای دیگران 
تکلیف معلوم کنند و شــورا ها مسئول اجرای 
تصمیمات آن ها باشــند. ما تصور می کردیم 
دوره پدرخوانده ها تمام شده، اما گویا این طور 
نیست... در شــورای وحدت قرار بود بیش از 
40 حزب حضور داشته باشد، اما پنج حزب را 
پذیرفتند و به بقیه گفتند خداحافظ. من فقط 
امیدوارم خداوند به همه ما بصیرت دهد تا با 

توهم پیروزی پس گردنی نخوریم.«
هدف از انتشار غیر رسمی کابینه کاندیداها 

چیست؟
پرویز ســروری که به جریان تحول خواهان 
اصولگرا )فرماندهان ســابق ســپاه( نزدیک 

است و حالا دبیر شــورای ائتلاف نیرو های 
انقلاب شــده، در توئیتی به انتشار غیررسمی 
کابینــه تعــدادی از کاندیدا هــای احتمالی 
انتخابات ریاســت جمهوری سیزدهم واکنش 
نشــان داد. ســروری نوشــته  »اینکه مردم 
در  انتخابــات 1400 نه فقــط به یک نفر به 
عنــوان رئیس جمهور بلکه به او و کابینه اش 
رای بدهند فکر درســتی است، مدل  شورای 
ائتلاف »نامزد ـ کابینه« است. اما پوستر های 
رنگارنگی که این روز ها شــتابزده و از منابع 
نامعلوم منتشــر می شود مردم را گیج کرده و 

به اصل این فکر لطمه می زند.«
بعضی فعالان سیاسی معتقدند این اظهارات 
بــه منزله ســهم خواهی بعضــی جریان ها 
از رئیــس جمهور آینده اســت. البته این هم 
نکته ای عجیب نیســت و معمــولا پیش از 
انتخابات ســهم خواهی ها انجام می شــود تا 
تکلیف احزاب و افراد با کابینه آینده مشخص 
باشــد. حالا که اصولگرایان خــود را پیروز 
انتخابات 1400 می دانند، هرکس سهم خود 

را می خواهد.
بازارگرمی ذوالنوری و انگیزه مثال زدنی 

رضایی
هفته گذشــته مجتبی ذوالنوری نماینده قم 
در مطلبی در صفحه شــخصی خود نوشت: 
»در شرایطی که تفرق سمی مهلک و وحدت 
بیش از هر زمانی ضــرورت دارد به نامزدی 
انتخابات ریاســت جمهــوری فکر نمی کنم. 
اظهارات برادر عزیزم جناب آقای دکتر حسن 
بیگــی در این خصوص صرفــا ابراز لطف و 

نظر شخصی ایشــان است و مطلقا با اطلاع 
اینجانب نبوده است.«

ظاهرا چند روز گذشته ابوالفضل حسن بیگی 
نماینــده مجلس دهم در گفتگــو یا یکی از 
رسانه ها گفته بود که »آقای ذوالنوری نسبت 
به افرادی که امــروز در جریان اصولگرایی 
نامشان مطرح می شــود، توانمندتر و قوی تر 
اســت. او در حوزه های فنی مخصوصا بحث 
هسته ای و برجام تســلط دارد و در مجموع 
فردی عاشــق، منصف و توانمند محســوب 
می شود.«محســن رضایی در یک سخنرانی 
در زنجان گفته »در قســمت مردم سالاری 
سیاسی ما وضعیت بسیار خوبی را در سیاست، 
دفاع و امنیت داریم. ولی کافی نیست. زندگی 
مردم، امنیت و آرامش می خواهد و از ســوی 
دیگر ضــرورت دارد درآمد کافی و انســانی 
برای همه شــهروندان فراهم شود. نباید در 
این کشور، پدیده های زشتی مثل فقر، فساد 
و بیکاری وجود داشته باشد. با تمرکز و اکتفا 
به بهبود جنبه های سیاسی، امنیتی و دفاعی، 
نمی توان پیشــرفت و معیشت را تامین کرد. 
بهبود وضعیت اقتصاد و معیشــت، کارگزاران 
اقتصادی می خواهــد. کارگزاران اقتصادی و 
کارگزاران سیاسی، مکمل یکدیگر هستند.«

محســن رضایی مدتــی اســت دیدارها و 
ســخنرانی های خود را افزایش داده و با نقد 
دولت روحانــی و بیان جملاتی همچون »از 
بین بردن ارزش پول ملی« وارد شــده و به 
احتمال بسیار زیاد او نیز مثل دوره های قبل 

باز هم نامزد انتخابات شود.

سوژه

حمله به قالیباف بخاطر حاشیه های سفر به روسیه 
احمدی بیغش: انتظار داشتید مرموزترین سیاستمدار جهان با شما دیدار کند؟

دستیار ظریف به شایعات درباره خروج ایران از سوریه پایان داد

عامل اصلی تدارک ترور شهید فخری زاده تحت تعقیب است

نماینده شــازند خطاب به قالیباف گفت: ساده انگاری نسبت 
به کشور روســیه و آداب بسیار سخت و پیچیده رسمی در 
ســاختار حاکمیت این کشور اســت که در قصور مسئولان 
ســفارت ایران در روســیه و متاســفانه تیــم غیرحرفه ای 
برنامه ریز مجلس مورد توجه قرار نگرفته و منجر به این حد 

از حرف و حدیث برای مجلس شده است.
خبرآنلاین نوشــت: سفر قالیباف به روســیه و حواشی آن 
یکی از موضوعاتی بود که ســایه سنگینش بر فضای امروز 
مجلس محسوس بود. محمود احمدی بیغش نماینده مردم 
شــازند و عضو کمیســیون امنیت ملی از جمله افرادی بود 
که در نطق خود به این ســفر اشــاره کرد و انتقادات جدی 

به آن وارد کرد. 
احمدی بیغش در بخشی از نطق خود گفت:  موضوع مهمتر 
که امروزه در صدر اخبار رســانه های داخلی و خارجی قرار 
داشت سفر پرحاشیه رییس محترم مجلس به کشور روسیه 
بود، اگرچه ســخنگوی محترم هیات رییســه در مصاحبه 
25 بهمن تا حدودی در این زمینه اطلاع رســانی نمود، اما 
اســتمرار تبعات در داخل و خارج و حواشی زیادی که برای 
مجلس درست کرد، همچنان ادامه دارد و نقدها و سوالات 
متعدد جامعه باعث شــده که اینجانب در این نطق و از سر 
دلســوزی چند نکته را از باب یادآوری و عبرت برای آینده 

به عرض برسانم.

او ادامــه داد: اول اینکه جای تعجب دارد با وجود این همه 
مشاوران و دستیاران مدعی و تیم عریض و طویل تشریفاتی 
رییس مجلس، چرا یک ســفر رســمی و معمولی نباید به 
درســتی راهبری و مدیریت شــود که اینهمه جنجال به پا 
کند. دوم ساده انگاری نسبت به کشور روسیه و آداب بسیار 
سخت و پیچیده رسمی در ساختار حاکمیت این کشور است 
که در قصور مســئولان سفارت ایران در روسیه و متاسفانه 
تیم غیرحرفه ای برنامه ریز مجلس مورد توجه قرار نگرفته و 
منجر به این حد از حرف و حدیث برای مجلس شده است.
نماینده شــازند گفت: ســوم اینکه آقای قالیباف محترم در 
کشور خودمان به دلیل مبتلا شدن به کرونا، رییس جمهور 
روحانی به جنابعالی برای تشکیل جلسه وقت نداد و نشست 
سران قوا را کنســل نمود، حال شما انتظار دارید پوتین که 
از حرفه  ترین و مرموزترین سیاســتمداران دنیا است، بدون 
اطمینان از سلامت کرونایی شما و هیات همراه، با جنابعالی 
ملاقات کند. آیا بهتر نیســت در حجــم، کمیت و کیفیت 
مشاوران، دستیاران و برنامه ریزان دفتر خودتان تجدید نظر 
اساسی نموده و اندکی هم برای انتخاب، نمایندگان مجلس 

را به حساب بیاورید.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، تاکید کرد: اما موضوع 
چهارم که به نظرم خســارت بزرگی برای حیثیت و اعتبار 
جمهوری اســلامی ایران آورد، هزینه شــدن بی مورد مقام 

معظم رهبری و دســت خط مبارک ایشان توسط جنابعالی 
و هیــات همراه بــود. اگر یک اتفاق مهــم و رخداد تلخ را 
مقایسه کنیم با نامه حضرت امام)ره( به میخاییل گورباچف 
و عظمــت، ابهت و اقتدار نمایندگان حضرت امام)ره( برای 

انتقال نامه به رهبر اتحاد جماهیر شوروی.
کاش گزارش کار خود را می دادید

صحبت های نماینده شــازند با انتقــادات مجتبی ذوالنوری 
رئیس کمیســیون امنیت ملی مواجه شــد و او در تذکری 
بر اســاس ماد ۷5 گفت:  سفر هیات پارلمانی کشورمان به 
روســیه موجب آشــفتگی و عصبانیت اردوگاه غربی ها به 
خصوص آمریکایی ها و هم پیمانانشــان شد که دلیلی بر 

درست بودن و موفقیت آمیز بودن این سفر است.
او ادامه داد :  فعال بودن یا غیرفعال بودن یک کمیســیون 
بستگی به فعالیت یا عدم فعالیت اعضای آن دارد؛ ای کاش 
آقای احمدی بیغش مطرح می کرد که فلان طرح یا تقاضا 
را در کمیســیون مطرح کرده که مــورد توجه قرار نگرفته 
است. کمیسیون همواره به وظایف خودش در زمان مقتضی 
عمل کــرده اما اگر دولتمردان پاســخی ارائه نکرده اند یا 
به وظایفشــان جامه عمل نپوشاندند مطابق قانون با آن ها 
برخورد شــده اســت.به عنوان مثال وقتی دولت در اجرای 
قانون بودجه 80 درصد انحــراف دارد یا وزیر به وظایفش 

عمل نمی کند متعاقبا برای پاسخگویی احضار می شوند.

ذالنــوری گفــت: در این بین اگر کمیســیون در وظایفش 
کوتاهی کند نمایندگان چه راهی برای پیگیری امورشــان 
دارنــد؛ همه نمایندگان جزیی از کل هســتند لذا ای کاش 
آقای احمدی بیغش به جای طرح موضوعات ناروا، گزارش 
کار خودش را ارائه می کرد. نمایندگان حق طرح ســوال، 
تحقیق و تفحص و اســتیضاح دارند لذا وی باید مطرح می 
کرد تاکنون چه مطالبه ای را در راستای وظایف نمایندگی از 
وزارتخانه ها پیگیری کرده است؛ باید در گفت وگوهایمان 

منصفانه تر صحبت کنیم.
مقایسه سفر قالیباف با انتقال  پیام امام به گورباچف

علی  نیکزاد در جلســه علنی امروز مجلس شورای اسلامی 
در پاســخ به نطق میان دســتور یکی از نمایندگان مجلس 
درباره سفر رئیس مجلس شورای اسلامی به روسیه،گفت: 
مقایسه ســفر فرســتاده امام)ره( برای ارائه پیام بنیانگذار 
انقلاب اســلامی به گورباچف با ســفر اخیر رئیس مجلس 

شورای اسلامی درست نیست.
وی متذکر شــد: آن سفر تنها برای تســلیم پیام امام )ره( 
انجام شد اما سفر رئیس مجلس شورای اسلامی به روسیه 
یک سفر بین پارلمانی بود که در کنار آن قرار بود پیام مقام 

معظم رهبری به رئیس جمهور روسیه تسلیم شود.
نایب رئیس مجلس تأکید کرد: لازم اســت نمایندگان این 

موضوع را در نظر داشته باشند.

دســتیار ارشد وزیر امور خارجه کشــورمان گفت که حضور 
ایران در ســوریه بنا به درخواست رســمی دولت این کشور 
اســت و هیچ پیامی برای خروج نیروهای خود از این کشور 

دریافت نکرده ایم.
»علی اصغر خاجی« )یکشــنبه( در گفــت و گو با خبرگزاری 
»اسپوتنیک« روســیه درباره خروج نیروهای ایران از سوریه 
افزود: تهران هیچ پیامی برای خروج نیروهای خود از سوریه 

دریافت نکرده اســت و ما به درخواست دولت سوریه در آنجا 
حاضر هستیم و این حضور تا زمانی که مردم و دولت سوریه 

تمایل داشته باشند، ادامه خواهد یافت. 
این دیپلمات ارشــد ایران با بیان اینکه کسانی باید سوریه را 
ترک کنند که به طور غیرقانونی آمده و ســرزمین های این 
کشور را اشغال کرده اند،  تاکید کرد: مناطق سوریه باید تحت 
حاکمیت ملی و دولت ســوریه که امنیت را در آنجا نهادینه 

می کند، باشد.   
وی درباره حملات مکرر رژیم صهیونیستی به مناطق محل 
اســتقرار نیروهای ایران و حزب الله در سوریه اظهار داشت: 
ماهیت رژیم صهیونیستی از ابتدای تاسیس در منطقه به طور 
طبیعی خصمانه و ظالمانه اســت و راه و روش آن  ضد مردم 

فلسطین و کشورهای همسایه بوده است. 
خاجی افــزود: در حالی که دولت ســوریه با تروریســت ها 

می جنگد، رژیم اسرائیل به تروریست ها کمک می کند. 
دســتیار ارشــد وزیر امور خارجه ایران تاکید کرد: هدف از 
حضور نیروهای ایران در سوریه مبارزه با داعش و نهادهای 
تروریستی است اما اگر رژیم صهیونیستی بخواهد از خطوط 
قرمــز عبور کند، با پاســخ قاطعی روبرو خواهد شــد که از 

اقدامات خود پشیمان می شود.

وزیـر اطلاعـات اعـلام کرد کـه عامل اصلـی تدارک 
اخراجـی  از کارکنـان  تـرور شـهید فخـری زاده کـه 
نیروهـای مسـلح بود، قبـل از عملیات از کشـور خارج 

شـده بـود و تحـت تعقیب اسـت.

حجـت الاسـلام والمسـلمین سـید محمـود علوی در 
گفت وگـو بـا  ایسـنا، اظهار کـرد: پس از ترور شـهید 
فخـری زاده، رژیم صهیونیسـتی همچنـان قصد انجام 
داشـت  کشـور  در  را  دیگـری  متعـدد  شـرارت های 

کـه با هوشـیاری سـربازان گمنـام امام زمـان وزارت 
اطلاعـات شناسـایی و خنثـی شـد و افـرادی نیـز در 

ایـن رابطه شناسـایی شـدند.
اصلـی  عامـل  کرداسـت:  خاطرنشـان  وی 

کارکنـان  از  کـه  فخـری زاده  شـهید  تـرور  تـدارک 
عملیـات  از  قبـل  بـود،  مسـلح  نیروهـای  اخراجـی 
تعقیـب تحـت  و  بـود  شـده  خـارج  کشـور   از 

 است.
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دستور وزیر صمت برای اتخاذ تمهیدات لازم جهت تنظیم بازار عید

کشف ۱۴۵میلیارد ریال کالای قاچاق در خراسان شمالی

وزیر صمت در تماس تلفنی با رئیس ســازمان 
صمت اســتان ایلام، رئیس اداره صمت مهران 
و فرماندار دهلران، دســتور ویــژه برای اتخاذ 
تمهیــدات لازم جهت تنظیم بازار شــب عید 

صادر کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از وزارت صمــت، علیرضــا رزم حســینی در 
تماس های تلفنی جداگانه با رضا محمدرحیمی 
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
ایلام، مجید عسگری فرماندار دهلران و فرزاد 
مرادی رئیــس اداره صمت مهران، بر ضرورت 
اتخــاذ تمهیدات لازم و پیگیــری دقیق موارد 
مرتبط با تنظیم بازار و فعال سازی ظرفیت های 
صنعتــی، معدنی و تجــاری اســتان ایلام و 

شهرستان مهران تاکید نمود.
وزیــر صنعت، معدن و تجــارت در این تماس 

تلفنی با یادآوری تدابیر اتخاذ شــده از ســوی 
وزارت صمــت برای تنظیم بازار شــب عید در 

سراسر کشور و تأمین مناسب کالاهای اساسی 
مورد نیاز مردم، رفع موانع پیش روی واحدهای 
صنعتی و معدنی فعــال و همچنین پروژه های 
صنعتی در حال اجرای کشــور و به ویژه استان 

ایلام را اولویت نخست وزارت صمت دانست.
رزم حســینی تصریح کرد: در شــرایط حاضر، 
تلاش و جدیت مدیران استانی برای هماهنگی 
با سیاســت های جامع دولت و وزارت صمت و 
عملیاتــی کردن تصمیمــات کلان در مناطق 
مختلف کشــور دارای اهمیــت فراوانی بوده و 

کاملًا ضروری است.
محمدرحیمی، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
اســتان ایلام هم در گفت وگوی تلفنی با وزیر 
صمــت، با ارائه گزارشــی از میزان پیشــرفت 

450 طــرح صنعتی و معدنــی در حال اجرا در 
این استان، برخی از مشکلات موجود در مسیر 
اجرای پروژه ها را مطرح و خواســتار رفع آن ها 

شد.
فرزاد مرادی، رئیــس اداره صمت مهران نیز با 
اشــاره به برنامه ریزی های انجام گرفته برای 
تأمین کالاهای اساســی مورد نیاز مردم در ایام 
تعطیلات نوروز، خواســتار توجــه ویژه به این 

شهرستان مرزی شد.
مجید عســگری فرماندار دهلــران هم ضمن 
قدردانی از پیگیری مشــکلات این شهرستان 
توســط وزیر صنعت، معدن و تجــارت، برای 
تأمین مالی برخی از پروژه های صنعتی و معدنی 

دهلران درخواست مساعدت داشت.

دبیر کمیســیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز اســتان خراسان 
شمالی گفت: در استان طی 10 ماهه سال جاری هزار و 248 
فقره پرونده بــه ارزش 145 میلیارد ریــال در بحث قاچاق 
کالا تشــکیل شده که شــامل کالاهای وارداتی و صادراتی 

استان است.
بــه گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقــل از به نقل از 
روابط عمومی استانداری خراسان شمالی، حجت اله خانزاده 

اظهارکرد: طی ایــن مدت 2۷۶ فقره پرونده در دادســراها 
و اداره کل تعزیــرات حکومتی بررســی و حکم لازم صادر 
شده است.وی افزود: عمده کالاهای قاچاق شده از خراسان 
شمالی به سایر استان ها دام، نهاده های دامی، غله و سوخت 
اســت و اقلام مصرفی مانند برخی دارو، لوازم آرایشی، مواد 
غذایی، دخانیات، لوازم الکتریکی و پوشاک به صورت قاچاق 

وارد استان شده است.
وی گفت: طبق ضوابط جدید بــا هدف جلوگیری از قاچاق 

دام در خراســان شمالی باید تمام دو میلیون راس دام سبک 
اســتان پلاک کوبی شــوند چرا که در غیر اینصورت امکان 
حمــل و نقل دام و عرضه نهاده های دامی بر ای آنان وجود 

ندارد.
خانزاده گفت: پیشگیری از قاچاق یک مقوله فرهنگی است 
که باید جامعه به سطحی از آگاهی برسد که تولید کالای با 
کیفیت تنها راه از بین رفتن پدیده قاچاق است و این موضوع 

مستلزم تبلیغات هوشمندانه است.

وی با بیــان اینکه اگــر ضوابط و مقــررات لازم در تولید 
کالا رعایت نشــود حتی در مرحله عرضه محصول، قاچاق 
محســوب می شود، افزود: اگر ســامانه های زیرساختی در 
مراحل تولید و عرضه کالا ایجاد شــود شفافیت های مالی 

ایجاد و پدیده قاچاق از بین می رود.
خانزاده در بخش پایانی ســخنان خود گفت: در استان چون 
صرافی دارای مجوز راه اندازی نشــده است در بحث قاچاق 

ارز آمار دقیقی وجود ندارد.

هرگونه گرانی مرغ غیر قانونی است
معاون نظارت بر کالاهای مصرفی ســازمان حمایت گفت: بر اساس آخرین مصوبه سازمان 

تنظیم، قیمت مرغ 20 هزار و 400 تومان است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از وزارت صمت، موسوی در گفت و 
گویی با شبکه خبر در خصوص افزایش 
غیرقانونی قیمت مرغ، گفت: به پیشنهاد 
وزارت جهاد کشاورزی و بر مبنای تأمین 
نهاده هــای دامی که 85 درصد از ذرت و 
55 درصد کنجاله با ارز رســمی در حال 
تأمین اســت، قیمت مصوب هر کیلوگرم 
مــرغ درب مرغداری 13 هــزار و 100 

تومان تعیین شد.
وی ادامه داد: با توجه به تعیین ســقف 10 درصد برای افزایش قیمت که در اختیار استان ها 
)اســتانداران( قرار داده شــده اســت، آخرین قیمت مصوب مرغ درب مرغداری به ازای هر 
کیلوگرم 14 هزار و 400 تومان اســت که با در نظر گرفتن ۶,000 تومان به تناســب شرایط 
هزینه ای )اعم از کشــتارگاه( قیمت نهایی مرغ برای مصرف کننده به ازای هر کیلوگرم 20 

هزار و 400 تومان است.
معاون نظارت بر کالاهای مصرفی سازمان حمایت افزود: بر همین اساس، در صورت تخلف 

در حوزه خرده فروشان، با آنان برخورد می شود.
موســوی تصریح کرد: اگر گران فروشــی در مرغداری ها اتفاق بیفتد، وزارت جهاد پرونده را 
تشــکیل و به ســازمان های صنعت، معدن و تجارت ارســال می کند و برخورد لازم صورت 

می گیرد.

ایران ۲۰۰۰ کامیون را از انفجار نجات داد
ســخنگوی گمرک ایران بــا بیان اینکه 
تراکم بالای کامیون ها در مرز دوغارون 
و عــدم امــکان خروج آنهــا از محوطه 
باعث گستردگی آتش سوزی شد، گفت: 
گمرک ایران 2000 کامیون را از انفجار 

نجات داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از مهر، ســید روح الله لطیفی درباره 
سانحه دیروز در گمرک دوغارون، گفت: 

آتش شــب گذشته فروکش کرده اســت و در حال حاضر آتش نشانان در حال عملیات لکه 
گیری هستند و احتمالًا تا آخر امشب به طول خواهد انجامید.

وی افزود: آتش نشــانان در مرحله اول عملیات عدم سرایت به مناطق مجاور را انجام دادند؛ 
از دیشــب که آتش نشانان وارد خاک افغانستان شدند کنترل و محدود کردن آتش را شروع 
کردند و در حال حاضر در حال انجام لکه گیری هســتند پس از آنکه لکه گیری انجام شــد، 

گام نهایی پاک سازی است.
لطیفی با بیان اینکه هنوز براورد دقیقی از تلفات و خســارات سانحه وجود ندارد، گفت: یک 
شــرکت حمل و نقل که کار جابه جایی ســوخت را انجام می داد اعلام کرد که 300 کامیون 
داشــته و تمامی آنها سوخته اســت بنابراین امکان ارائه آمار دقیق فعلًا وجود ندارد و اعلام 

نابود شدن حدود 500 دستگاه کامیون دقیق نبوده و بیشتر مبتنی بر حدس و گمان است.
وی افزود: با تمهیداتی که گمرک ایران و سایر دستگاه های مستقر در مرز انجام دادند، 2000 

کامیون از درگیر شدن با سانحه نجات پیدا کردند.
وی ادامه داد: در گمرک دوغارون ایران 12 باسکول داریم اما در طرف افغان 2 باسکول وجود 
دارد که معمولًا هم یکی از آنها خراب است و طبیعی است که تراکم بیشتری از کامیون ها در 
سمت افغانستانی مرز ایجاد می شود. ای کاش کسانی که در قالب ائتلاف به افغانستان حمله 

کردند به توسعه زیر ساخت های آنها نیز کمک می کردند.
ســخنگوی گمرک ایران با اشــاره به ادامه تجارت در دیگر مرزهای مشــترک بین ایران و 
افغانستان، گفت: دو مرز ماهیرود و میلک که دو مرز اصلی ما با افغانستان هستند فعالیتشان 

ادامه دارد و تجارتی که از دوغارون انجام می شد می تواند به این دو مرز منتقل شود.
وی درباره علت بروز ســانحه دیروز اظهار داشــت: تجار افغانی می گویند ظاهراً کامیونی که 
چند روز در گمرک اســلام قلعه بوده است و تشریفات گمرکی را انجام داده، در مسیر خروج 
از گمرک اســلام قلعه به سمت مقصد خود در افغانستان، آتش می گیرد و به فاصله 5 دقیقه 
بعد از آن، منفجر می شود. اگر سیستم اطفا حریق در این گمرک و کامیون های مستقر وجود 
داشــت به راحتی آتش خاموش می شد اما وقتی اطفا صورت نگرفت نهایتاً کامیون منفجر و 
شعله انفجار و آتش باعث سرایت شعله ها به سایر کامیون ها و آتش سوزی دمینووار آنها شد.
لطیفی ادامه داد: به دلیل تراکم بالای کامیون هایی که در انتظار باســکول بودند، مسیرهای 
تردد بسته شده بود و کامیون ها نمی توانستند براحتی از محوطه خارج شوند به همین دلیل با 

انفجار در کامیون اول، آتش سوزی به سایر کامیون ها نیز سرایت کرد.
وی در پایان خاطر نشــان کرد: اگر تمهیدات گمرک ایران و نهادهای مســتقر در مرز نبود، 
2000 دستگاه کامیون دیگر نیز در آتش می سوخت و باعث بیشتر شدن حجم سانحه می شد. 
80 درصد کامیون هایی که در اســلام قلعه بودند افغانستانی هستند و تنها 20 درصد ممکن 

است کامیون ایرانی باشند.

رونمایی استارتاپی و تولید اولین فیلم 
آینده گرای کشور

»اســتارت  آپ« یا شــرکت نوپا، معمولا به کســب و کاری اطلاق می شود که به تازگی و با 
استفاده از راه حل های نوآورانه، روشی نوین را برای حل یک نیاز بازار ارایه داده است. ویژگی 
بارز اکثر استارتاپ ها استفاده از تکنولوژی و فضای اینترنت و البته ریسک پذیری بالای آن ها 
اســت؛ چراکه تاسیس یا پیوستن به یک اســتارت آپ به معنای یک تصمیم جدی برای جدا 
شدن از شرایط ایده آل و پایدار به منظور دستیابی به رشد برق آسا و تلاش برای ایجاد موجی 

از تغییرات در مدت زمان کوتاه است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« هفته گذشــته، مراسم افتتاحیه چندین استارت آپ و پروژه 
نوین در مدرســه تعالی راه آوران رشد، به عنوان نماینده اندیشکده صنعت و فناوری )آصف( 

برگزار شد.
در ایــن مراســم از پروژه ها و اســتارت آپ هایی همچون »مرکز تولید محتوای ســپهر« و 
»توانشکده هنری پرواز« رونمایی شد و همچنین تولید اولین فیلم آینده گرای کشور در حوزه 

صنایع غذایی کلید خورد.
شــایان ذکر است این مراســم با حضور دکتر عقیل ملکی فر، آینده پژوه و کارآفرین موفق 
و البته بنیانگذار اندیشکده آصف و همچنین جمعی از فعالین حوزه استارت آپی برگزار شد. 

خبر

بررسیابهاماتمیزانعیدیبازنشستگان؛

منیکبازنشستهام!
بازنشســتگان ایــران در 
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مزایا  و  حقوق  دریافت 
بسیاری  مشکلات  با 
هســتند.  روبــرو 
دســتور العمل های پی 
در پی در محاسبه حقوق 
بازنشســتگان سردرگمی 
در میــان این قشــر کم 
درآمــد جامعه ایــران را 

ایجاد کرده است.
تامیــن  بازنشســتگان 
بزرگترین مشــکل،  اجتماعــی می گوینــد 
پایه حقوقی 2 میلیــون و 800 هزار تومانی 
آن هاست که مطمئنا با شرایط فعلی اقتصادی 
کشــور، امکان اداره یک زندگی با این مبلغ 
وجود ندارد. اگرچه با تلاش دولت و سازمان 
تامیــن اجتماعی، از مردادماه ســال جاری 
قانون همسان ســازی حقوق بازنشســتگان 
اجرایی شد و به گفته رئیس سازمان برنامه و 
ادامه خواهد  بودجه، همسان سازی همچنان 
داشــت، اما اجــرای این قانــون فقط یکی 
از مطالبــات به حق آن ها بــود، ضمن آنکه 
نتوانســت رضایت همه بازنشستگان را جلب 
کند و ســفره آن ها همچنــان کوچک مانده 

است.
نامه بازنشستگان تامین اجتماعی به قالیباف

شــد  باعث  بازنشســتگان،  نارضایتی های   
تــا باردیگر به تجمع جمعــی از آن ها مقابل 
ادارات تامین اجتماعی برخی شــهرها منجر 
شــود و عده ای نیز مقابل ساختمان مجلس 
با ایــن تجمع،  گردهــم آمدند. همزمــان 
خبرگزاری ایلنا، متن نامه بازنشستگان تامین 
اجتماعی، خطاب به رئیس مجلس را منتشــر 
کــرد که در آن به 10 مطالبه و درخواســت 

آن ها اشاره شده است:
1. افزایش حقوق کارگران و بازنشســتگان، 

متناسب با نرخ تورم سالانه
2.  الــزام دولت بــرای پرداخت بدهی های 
خود بــه ســازمان تامین اجتماعــی برای 
همسان ســازی حقوق ها )از 30 هزار میلیارد 
تومان بدهی، فقط 1۷ هزار میلیارد پرداخت 

شده است.(
3. رســیدگی بــه تخطی تامیــن اجتماعی 
در اجــرای دقیق متناسب ســازی )از جمله 
رعایت نشــدن عدالت اجتماعی در مقایســه 
حداقل حقوق بازنشســتگان تامین اجتماعی 
با حداقل حقوق بازنشســتگان لشــکری و 

کشوری(
4. اصلاح ارکان ســازمان تامین اجتماعی بر 
اساس حق تصمیم گیری »کارگران شاغل و 
بازنشســته، کارفرمایان و دولت« )هم اکنون 
ســازمان تامین اجتماعی هیئت امنایی اداره 
می شود و خروجی آن تصمیم گیری ها، همان 

نظر دولت است.(
5.  رفــع تبعیض بین بازنشســتگان همکار 

سازمان تامین اجتماعی و غیرهمکار
۶. اجــرای کامل و صحیــح خدمات درمانی 
توسط سازمان تامین اجتماعی )این سازمان 
به مرور زمان خدمات درمانی خود را کاهش 
داده تا این که به پایین ترین سطح خود رسیده 

است.(
۷. دریافت مزایای شغلی متناسب با شاغلان 
همچون عیدی ســالانه، حق مســکن، حق 

عائله مندی
8. واگــذاری ســهام ترجیحــی شســتا به 

بازنشستگان
۹.  پرداخت مزایای کارکنان شــاغل مناطق 

عملیاتی دفاع مقدس
10. رفــع تبعیض بین حقوق بازنشســتگان 
کشــوری و تامیــن اجتماعــی )از جملــه 
مصداق هــا: در متناسب ســازی اخیر حقوق 
برخی از سطوح این بازنشستگان حتی کمتر 
از 10درصد افزایش یافته در حالی که حقوق 
بازنشســتگان صندوق کشــوری تا بیش از 

۹0درصد نیز افزایش داشته است.(
مطالبه بازنشستگان سال ۹۹

نامــه دیگری که متن آن رســانه ای شــد، 
مکاتبه نمایندگان بازنشســتگان ســال ۹۹ 
تامین اجتماعی اســت که خطاب به سالاری 
نوشته  اجتماعی  تامین  ســازمان  مدیرعامل 
شده اســت، با این مضمون: متناسب سازی 
حقــوق بازنشســتگان تامیــن اجتماعی از 

مرداد۹۹ اجرایی شــده اما در آن، جایگاهی 
بــرای افــرادی کــه از اول فروردیــن ۹۹ 
بازنشسته شــده اند، در نظر گرفته نشده، در 
حالی که همسان سازی بازنشستگان لشکری 
و کشــوری که مهرماه امســال اجرایی شد، 
برای بازنشستگان سال ۹۹ آن ها نیز محقق 

شده است.
اردشــیر مطهری دبیر کمیســیون اجتماعی 
مجلس هم درباره دغدغه های مطرح شده از 
سوی بازنشستگان تامین اجتماعی می گوید: 
نگاه من و همکاران در مجلس این است که 
هر آنچه حق و حقوق بازنشستگان است، باید 
به آن ها تعلق بگیــرد و اجازه تضییع حقوق 

آنها را نمی دهیم. 
وی ادامــه داد: ما معتقدیم ایــن عزیزان به 
دلیل شــرایط اقتصادی فعلی کشور در فشار 
هســتند و شرایط ســختی را می گذرانند. به 
همین دلیل باید به مشکلات آن ها رسیدگی 
کرد و اگر در مجلس دقت و تمرکز بیشتری 
روی این موضوع داشــته باشــیم، می توانیم 
برای حل مشکلات آن ها چاره ای بیندیشیم.

مطهری با تاکید بر این که دولت، وزارت کار 
و سازمان تامین اجتماعی باید توجه بیشتری 
به بازنشســتگان داشــته باشــند، می گوید: 

گرانی ها کمر مردم را شکسته است، نهادهای 
رســمی هم خط  فقــر را 10 میلیون تومان 
اعلام کرده اند، با این شرایط باید به این فکر 
کنیم که یک بازنشســته چه می کشد و چه 

شرایط دشواری دارد.
 بازنشســتگان به نحوه محاســبه و پرداخت 
عیدی اعتراض دارند، زیرا براســاس قانون 
عیدی بایــد معادل 2 ماه حقوق باشــد، اما 
آنچــه به آنها پرداخت می شــود براســاس 
طرح هماهنگ ســازی اســت که مربوط به 
بازنشستگان کشــوری و لشکری می شود و 

هیچ ارتباطی به آنها ندارد.
 رئیس کانون بازنشســتگان تامین اجتماعی 
در خصــوص این موضــوع می گویــد: در 
مصوبات سال های گذشــته به بازنشستگان 
عیدی پرداخت نمی شــد اما دوســتان ما در 
کانون بازنشســتگان با تلاش خود توانستند 

به نتیجه برسند.
علی دهقان کیا در گفتگــو با »صبح امروز« 
ادامه می دهــد: ما در زمان انتخابات ســال 
گذشــته مجلس شورای اســلامی از آقای 
کردیم  درخواست  نماینده مجلس  محجوب، 
تا کاری کننــد که بازنشســتگان ما بتوانند 
به انــدازه کارگران حقوق دریافــت نمایند، 
ایشان گفتند اگرعیدی و پاداش در زمان کار 
مشمول بیمه بوده اســت اکنون باید دو برابر 

دستمزد دریافت کنند.
منابع موجود نیست!

وی بیان می کند: آقای محجوب ابراز کردند 
کــه این امر به منابع نیــاز دارد و بنده نیز با 
صحبت ایشــان موافقم، اما حرف ایشان این 
بود کــه در زمانی که حقــوق دریافتی یک 
شخص یک میلیون و ۹00 هزار تومان بوده 
اکنون وظیفه ما این است که یک میلیون و 
500 هزار تومان بپردازیــم، زیرا بیمه آن را 
پرداخت کرده ایم، از آن گذشــته وقتی در آن 
زمان یک میلیون و ۹00 هزار تومان دریافت 
می کرده اند اکنــون نمی توانیم دوبرابر آن را 

بدهیم.
۲۹ بهمن ماه، انقلاب بازنشستگان

دهقان کیا با بیان اینکــه ما در 2۹ بهمن ماه 

جاری تجمعــی در مقابل مجلس شــورای 
اسلامی خواهیم داشــت، این را بیان کردیم 
تا مســئولین نیز در جریان باشــند، تصریح 
می کند: وضعیت دولت باید مشــخص شود 
و خواســته های ما بیشــتر از آنچه که قانون 
می گوید نیســت به همین دلیل باید در سال 
جاری برآورده شــود. اما تا کنون فقط حرف 
شــنیده ایم و ندیده ایم که عملا در لایحه ای 
که دولت می خواهد به مجلس بیاورد چیزی 
ابلاغ شــده باشــد از این رو بســیار نگران 

هستیم.
دلیل تبعیض بین بازنشستگان کشوری و 

تامین اجتماعی
وی در پاســخ به این سوال که دلیل تبعیض 
بین بازنشستگان کشوری و تامین اجتماعی 
چیســت؟ اظهار می کند: دولت عامل اصلی 
این موضوع است؛ زیرا برای شاغلین خود در 
سال آینده 50 درصد افزایش و در سال جاری 
نیز افزایش حقوق ناشــی از افزایش تورم  را 

اعمال کرد.
رئیس کانون بازنشســتگان تامین اجتماعی 
در ادامه می گوید: دولت برای بازنشســتگان 
کشوری دوبار متناسب سازی انجام داد که در 
این دوبار رقم بســیار خوبی را افزایش دادند 
که این اقدام باعث شد تا فاصله بازنشستگان 
کشوری با ما حدود ۷ برابر شود، که این امر 
غیر قابل تحمل اســت و هیچ کس نیست تا 

جوابگو باشد.
بدهی چند صد میلیاردی دولت به 

بازنشستگان
وی با اشاره به اینکه بدهی دولت به ما بالای 
350 هزار میلیارد تومــان و بدهی جاری آن 
نیز نزدیک به سه هزار و 500 میلیارد تومان 
اســت، خاطر نشــان می کند: اگر اینها را به 
ردیف بودجه ســال آینده ببرد و آن را به ما 
پرداخت کند، میتوانیم متناسب سازی را انجام 
دهیم در غیر این صــورت منابعی نداریم. به 
همین دلیل در همین فرصت کم می خواهیم 
جمعیتی را جهت تجمع ببریم و اگر مصوباتی 
که می خواهیم اجرایی نشود به طور قطع این 

جمعیت در دفعات بعد بیشتر خواهد شد.

دهقانکیا:دولتبرای
بازنشستگانکشوریدوبار
متناسبسازیانجامداد
کهدرایندوباررقمبسیار
خوبیراافزایشدادندکه
ایناقدامباعثشدتافاصله
بازنشستگانکشوریباما
حدود۷برابرشود،کهاین
امرغیرقابلتحملاستو
هیچکسنیستتاجوابگو
باشد
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»من اگر نیکم اگر بد، تو برو خود را باش«
جعفرشاهرخی،جامعهشناس

زندگی روزمره ما همواره متاثر از انتظارات غیر واقعی افراد دور و نزدیک و محیط پیرامونمان قرار دارد. 
اینکه چگونه بپوشیم، چگونه راه برویم، چگونه حرف بزنیم، چگونه و با چه صفاتی شناخته شویم و 
.... واقعاً چقدر چهره بیرونی ما با چهره واقعی و حقیقی ما مطابقت دارد؟ تا به حال شده از خودمان 
بپرسیم که چقدر شــبیه خود واقعی مان هستیم؟ قریب به اتفاق ما پیوسته در حال تصویرسازی از 

خود - آنگونه که دیگران از ما تصور دارند -  هستیم. 
ایــن موضوع از کودکی آغاز و به مرور زمان پررنگ تر شــده و فاصلــه خود واقعی با خود ظاهری 
بیشتر و بیشتر می شود تا جایی که حس می کنیم دیگر خودمان نیستیم. مومی هستیم که توقعات و 

خواسته های دیگران ما را شکل داده و در موقعیت های مختلف تغییر شکل می دهد . 
 ما در محیط خانواده و در مواجهه با پدر و مادر، خواهر و برادر، اقوام و خویشان، دوستان، همکلاسی ها، 
محل کار و رویارویی فرادســت و فرودســت،  دولت و جامعه و ....  مدام در حال منطبق کردن خود 
واقعیمان با محیط هســتیم و در انتظار گرفتن تأیید از سوی دیگران و دوست داشته شدن،  ولو به 
قیمت قربانی کردن علاقه ها و خواسته های خود. تا جایی می رسد که دیگر گاهی قادر به شناختن 
خودمان در بین انبوه توقعات دیگران نیستیم و ناچاریم در این هیاهو برای گریز از تنهایی هر طور 

شده خود را در قاب انتظارات دیگران بازیابیم.
 دقیقاً در این دوران اســت که متوجه می شــویم چقدر دچار یأس و افسردگی شده ایم. شرمسار از 
آن همه رویاهای شــیرین که در سر داشتیم و محقق نشد و شرمنده از آن همه توانمندی هایی که 
می توانست زندگی ما را متحول کند.  ولی فرصت آن از دست رفت. چشم باز می کنیم در حالی که 

نه زمانی برای آغاز دوباره و نه توانی برای انجام در خود می یابیم.
  می گویند »ما برای شناخت و مدیریت روابط، وقت چندانی صرف نمی کنیم. ضعیف بودن رابطه با 

خود باعث می شود که نتوانیم انگیزه ها و انگیزاننده هایمان را به خوبی بشناسیم و مدیریت کنیم«. 
سئوال اینجاست، این »خود« ی که می گوییم چیست؟ خود را مجموعه ای از ویژگی های عاطفی، 
عقیدتی، جســمی، اخلاقی عقلی و ...  گفته اند که موجب تفاوت فرد با دیگران می شود و اینکه ما 
چقدر از خصوصیات ذکر شده مطلعیم. ضعف ها، قوت ها، ارزش ها و توانمندی های خود را می شناسیم 

»خودآگاهی«. 
مطمئناً خود بودن به معنای خودبینی محض نیســت همان گونه که به معنی تسلیم شدن محض 
هم نیست.  خود بودن یعنی اینکه چقدر با اعتقاد، اندیشه و احساس خودمان زندگی کرده ایم. اینکه 
چقدر در زندگیمان دغدغه مند بار مسئولیت را به دوش گرفته ایم؟ خود بودن یعنی اینکه هر بار که 
به گذشــته خود نگاه کنیم  از انتخاب و عملکرد خود ابراز پشــیمانی نکنیم و آن را متاثر از خواست 
قلبی و اعتقاد خودمان بدانیم که اگر اینگونه نباشد در ضمیرمان هیچگاه احساس شادی و خرسند 

بودن نخواهیم داشت.
  ما عمدتاً درگیر نقش هایی هستیم که مورد رضایت ما نبوده و به اکراه و اجبار آن ها را پذیرفته ایم. به 
همین دلیل است که مبتلا به اضطراب و نگرانی و دلمردگی هستیم . برای رهایی از این آشفتگی ها 

می بایست فقط خودمان را کشف کنیم. با واقعیت ها آنگونه که هستند صادقانه روبرو شویم .
 تناقض های خود را بپذیریم و به واقعیت خود افتخار کنیم. درگیر و دار گذشته نمانیم. کافیست نقاط 
قوت خود را شــناخته و خود خودمان را بروز دهیم. از همه مهمتر اینکه به این فکر نکنیم که اگر 
واقعیت مان را نشان دهیم دیگران چه فکر خواهند کرد؟ امتحان کنیم... حداقل برای مدتی هم که 

شده خودمان باشیم.

خبر

مراکز تعویض پلاک چهار شهرستان خراسان 
رضوی اینترنتی شد

باشــگاه خبرنگاران پلیس: حمیدرضا دهنوی اعلام کرد: با توجه به شیوع ویروس کرونا و تاکید بر 
رعایت فاصله اجتماعی و پیشگیری از تجمعات، پلیس راهور خراسان رضوی جهت ارائه خدمات در 
کمترین زمان ممکن و هوشمندسازی خدمات پلیس راهنمایی و رانندگی اقدام به اینترنتی شدن چهار 

مرکز تعویض پلاک در شهرستانهای نیشابور، سبزوار ،قوچان و  تربت حیدریه کرد.
وی افزود: در همین راســتا شــهروندان شهرستان های یاد شــده، از هم اکنون می توانند تنها از 
 طریق ســایت نوبت دهی اینترنتی، جهت اســتفاده از خدمات تعویض پلاک با مراجعه به  ســایت 

nobatdehi.epolice.ir نسبت به دریافت نوبت اقدام کنند.

دستگیری زورگیری که فیلمش در فضای 
مجازی پخش شده بود

رئیس پلیس آگاهی خراسان رضوی از شناسایی و دستگیری جوان آپاچی سواری خبر داد که کلیپ 
زورگیری خشن او از نوجوانی 12 ساله در فضای مجازی منتشر شده بود. 

پایگاه خبری پلیس: جواد شفیع زاده با اعلام این خبر اظهار کرد: ساعت 14:1۹ روز پنجشنبه بیست و 
سوم بهمن ماه امسال یک فقره زورگیري و سرقت گوشی تلفن همراه از نوجواني 12 ساله همراه با 
ضرب وشتم توسط راکب موتورسیکلت آپاچی در خیابان مجلسي مشهد اتفاق افتاد. با گزارش موضوع 

به فوریت های پلیسی 110 تحقیقات کارآگاهان پلیس آگاهی آغاز شد.
 وی افزود: در حالی که بررســی های پلیس آغاز شده بود کلیپی از صحنه این سرقت خشن نیز در 
فضای مجازی منتشــر شد. کاراگاهان دایره مبارزه با جرائم خشن پلیس آگاهی خراسان رضوی  با 
اقدام های اطلاعاتی گسترده  و در یک کار پیچیده پلیسی،  متهم به ارتکاب این سرقت خشن که 

جوانی 18 ساله بود را چهره زنی و مورد شناسایی قرار دادند.
رئیس پلیس آگاهی خراسان رضوی گفت: کارآگاهان پلیس آگاهی پس از شناسایی محل تردد متهم 
در محدوده منطقه خواجه ربیع مشهد با هماهنگی مقام قضایی وارد عمل شدند. متهم پرونده در کمتر 

از 48 ساعت دستگیر و  موتورسیکلت مورد استفاده در سرقت نیز توقیف شد.

بی خونی در خراسان رضوی

خراسان رضوی ذخایر خونی خراسان رضوی در وضعیت هشدار و قرمز  قرار گرفته است.
روابط عمومی انتقال خون خراسان رضوی در اطلاعیه ای اعلام کرد که با انتشار ویروس کرونا و فصل 

زمستان و روزهای پایانی سال  با کاهش شدید مراجعه مردم مواجه هستیم.
در این اطلاعیه از مجاوران و زائران درخواســت شــده تا با حضور در پایگاه ها و اهداء خون به یاری 

بیماران نیازمند بشتابند .
 در این اطلاعیه با اشاره به لزوم حفظ ذخایر خونی و جلوگیری از کاهش ذخایر خونی و تاکید بر اینکه 
نیاز به خون همیشه هست و یک بار اهداء خون کافی نیست، اعلام شده  که پایگاه های اهداء خون 
مشــهد هر روز به غیر از ایام تعطیل از ســاعت ۷:45 دقیقه صبح تا 12:45دقیقه ظهر آماده پذیرش 

داوطلبان اهداء خون خواهند بود.
 همچنین پایگاه اهداء خون امام رضا  در شــیفت بعدازظهر از ساعت 14:00 الی 18:45 آماده خدمت 

رسانی است.

یادداشت 

هیچ واکسن فایزری وارد و ترخیص نشده است؛

واکنش وزارت بهداشت به شایعه واردات واکسن فایزر: خنده دار است
به گزارش »صبح امروز« علیرضا رئیسی با بیان 
ایــن که »مطمئن باشــید از این پس خبرهای 
عجیبی منتشــر خواهد شــد، مثــل ماجرای 
خبرسازی ها در خصوص واکسن فایزر که گفتند 
به فلان جا و بهمان جا دادند یا موضوع واکسن 
پاییــزه آنفولانزا که جعل کردنــد.« اظهار کرد: 
واکسیناسیون کرونا طبق برنامه انجام خواهد شد 

و مردم به خبرهای جعلی توجه نکنند.
وی افزود: اینگونه مطالب خنده دار اســت و خدا 
را شکر که دشمنان ما نادان و کم عقل هستند، 

مثلا نامه ای جعل بکنی به این مضحکی!
رئیسی با انتقاد از رفتار دشمنان ملت ایران بویژه 
در خصوص شــیوع کرونا، گفت: زمانی ایران را 
تحت فشار قرار می دادند که دیر اعلام کردند، 

این گذشت، سپس گفتند آمار شما بالاست که 
دیدند آمار خودشان بالاتر است و بعدش گفتند 
واکسن بخرید، این هم از واکسن، این هم تمام 
شــد حالا به اینگونه خبرهای جعلی مضحک 
روی آورده اند. ما حتی برای ویال خالی واکسن 
هم برنامه داریم و کســی نمی تواند ویال خالی 
تزریق شده دستش باشــد زیرا برنامه دارد و در 

سامانه ثبت و معدوم می شود.
رئیسی تاکید کرد: خواهش می کنم مردم واقعا 
به این حرفا هــا توجه نکنند و همانطور که هر 
حرفی را که تا کنون زده ایم، ایستاده ایم و عمل 
کردیــم، از این پس هم عمل می کنیم و خارج 
از شــبکه، به هیچ فردی واکسن کرونا تزریق 

نحواهد شد.

گفتوگوبادندانپزشکیکهازآمریکابهایرانآمدتامدرسهبسازد؛

موسیقی،دندانپزشکیومدرسهسازی
 هنرمند، پزشــک و خیر 

اد
نژ
ی

عل
ی

عل
مد

مح
گار

برن
خ

اســت.  مدرسه ســاز 
تمیــزی،  محمــود 
ه  د تحصیل کــر
که  زمانی  آمریکاست. 
برخی از افــراد از ترس 
جنگ ایــران و عراق به 
خــارج از ایران می رفتند، 
خدمت به مردم ایران را به 
ماندن و آسایش و رفاه در 
و  داد  ترجیــح  آمریــکا 
درست در روزهای بمباران دهه ۶0 به ایران 
بازگشــت. او حدود 30 سال منشاء خدمات 
زیادی در دانشگاه علوم پزشکی مشهد بود تا 
سرانجام بازنشسته شــد. تمیزی اکنون خیر 
مدرسه سازی است که در سنگر مدرسه سازی 
خدمت می کند. او اگر چه ۷4 ســال دارد، اما 
همچنان روحی جــوان دارد. همین چند ماه 
قبل بود که یک آهنگ از او منتشــر شــد. 
گفت وگو با دکتر محمود تمیزی، خیر مدرسه 

ساز را می خوانید.
وقتی که در پائین خیابان متولد شدم

25 آبان 1325 در مشــهد به دنیا آمدم. خانه 
پدربزرگم در بســت پائین خیابان در کوچه 
»حسن قلی« قرار داشت، البته حمامی به نام 
حمام حســن قلی هم در همین کوچه وجود 
داشــت. دوران کودکی را در این محله بودم 
و خاطرات خوبی از منــزل پدربزرگ و این 

محله دارم.
بعد از آن به »چهارراه لشکر« مهاجرت کردیم. 
دوران دبســتان را در مدرســه »فرهنگ«، 
حدفاصل چهارراه لشــکر و میدان » ده دی« 
تحصیــل کردم. پــس  از آن به دبیرســتان 
»فیوضات« در میدان »شــهدا« رفتم. سال 
ســوم و چهارم را در دبیرســتان »نادرشاه« 
گذرانــدم و یک ســال هم در دبیرســتان 
ابومسلم که پدرم مدیر آن مدرسه بود، درس 
خواندم. اگرچه دانش آموز درس خوانی بودم، 
اما دانش آمــوزان می گفتند چون پدرم مدیر 
مدرسه اســت، به من نمره می دهند. به پدر 

گفتم و سرانجام به مدرسه »حکمت« رفتم.
قبولی در رشته های پزشکی، 

دندانپزشکی و شیمی دانشگاه مشهد
با توجــه به این که در رشــته ریاضی درس 
می خواندم و بعد از دیپلم باید در رشــته های 
مهندسی دانشگاه شرکت می کردم، اما علاقه 
زیادی به پزشــکی داشــتم. در آن زمان هر 
دانشــکده ای بــرای ورود، امتحان مختص 
خودش را برگزار می کرد. به خاطر شــرایط 
آن زمان، امکان رفتن به تهران مهیا نبود به 
همین دلیل در دانشکده مشهد امتحان دادم 
و در رشته های پزشکی، دندانپزشکی و شیمی 

قبول شدم.
خودم علاوه بر پزشــکی و دندانپزشکی به 
تحصیل در رشته شیمی هم علاقه مند بودم. 
در ذهنم این می گذشت که ماده ای را کشف 
کنم. پدرم دبیر و لیســانس زبان فرانسه بود. 
او می گفت به رشته پزشکی یا دندانپزشکی 
بروم. با مادرم پیش دو دندان پزشک معروف 

آن وقت مشــهد رفتیــم، آن ها چــون خود 
دندان پزشــک بودند مرا به تحصیل در رشته 

دندانپزشکی تشویق کردند.
دانشجوی ممتاز شدم و گیتار خریدم

ســال 1345 وارد دانشــکده دندانپزشــکی 
شدم و ســال 1351 پس از ۶ سال، تحصیل 
در  دانشــکده دندانپزشکی مشهد را به پایان 
رساندم. شهریه دانشــکده 1200 تومان بود 
ســال اول را پدرم پرداخت کرد، چهار سال 
هم به دلیل این که دانشــجوی ممتاز بودم 
شــامل بخشــودگی شــدم. فقط یک سال 
شهریه بدهکار بودم که باید پرداخت می شد 
تا مدارکم را بگیرم. آن زمان به دانشــجویان 
ممتاز ماهیانه 400 تومان نیز پول می دادند، در 
همان زمان با پولی که از دانشکده می گرفتم 

یک گیتار خریدم که هنوز هم آن را دارم.
پدرم بدهی مرا به دانشگاه پرداخت نکرد

با پدرم بــرای دریافت مدرک تحصیلی ام به 
دانشــکده رفتم. هزینــه ای را باید پرداخت 
می کردم و مدرک را تحویل می گرفتم. پدرم 
هزینه شــهریه را که باید می پرداختم تقبل 
نکرد، اگرچه آن موقع از پدرم دلگیر شدم، اما 
اکنون خوشحالم چون پدرم یک معلم بود و با 
آن رفتارش به من فهماند که باید روی پای 

خود بایستم.
بااینکــه وضعیــت مالی پدرم مناســب بود 
در دوران ســربازی بودم هرگــز از او کمک 
نخواســتم حتی پول برای خرید شیر خشک 
فرزندم را نداشتم و روزی به نزد دوستم رفتم 
که از او قرض بگیرم، اما  دست خالی برگشتم 
چون نخواســتم دستم را پیش صمیمی ترین 

دوستم دراز کنم.
دو ســال خدمت نظام را در بجنورد با حقوق 
ماهی 800 تومان به پایان رساندم. به مشهد 
برگشتم و تقاضای استخدام در دانشگاه کردم. 
آن زمان به عنوان مربی دانشکده دندانپزشکی 
استخدام شــدم، اگرچه که متخصص نبودم 
اما با توجه به این که دانشــجوی ممتاز بودم 

استخدام شدم.
چون عاشق معلمی بودم دنبال مطب نرفتم 
و حدود  چهار سال در دانشکده دندانپزشکی 
تدریس کردم. هم زمان نیز زبان می آموختم 
تا برای تخصص به خارج کشــور بروم، البته 
زمانی که دانش آموز دبیرستان بودم عصرها 
روزی دو ساعت به کلاس زبان می رفتم. آن 
زمــان انجمن ایران و آمریکا  و انجمن ایران 
و انگلیس کلاس های آموزش زبان انگلیسی 

برگزار می کردند.
باوجوداینکه تخصص نداشــتم، اما با مطالعه 
زیــاد در آزمون تخصص قبــول و به عنوان 

استادیار پذیرفته شدم. 
همه تلاشــم این بود که برای تخصص در 
رشته »پریودونتولژی« به خارج از کشور بروم. 
تصمیم گرفتم برای ادامه تحصیل به انگلیس 
بروم چون به نســبت دانشــگاه های آمریکا 
هزینه کمتری داشت، اما شانس و اقبال یارم 
شــد و توانستم بورسیه انگلیس را به بورسیه 
آمریــکا تبدیل کنم. با وجود اینکه تافل زبان 
انگلیســی را داشتم، اما برای مدت سه ماه به 

دانشگاه »جورج تاون« رفتم و سه ماه در آنجا 
زبان انگلیسی را به خوبی مسلط شدم.

مهاجرت تحصیلی به آمریکا در سال 56
ســال 5۶ بــه آمریکا رفتم. یک ســال هم 
شــهریه ام را دادم، ماهیانــه 14 هزار تومان 
معادل 2 هزار دلار که حقوقم در دانشــکده 
بود، از ایران دریافت می کردم تا این که انقلاب 
شد. از طرف دانشگاه مشهد نامه ای را تلگراف 
کردند که باید به ایران بازگردم، اما تحصیلم 
به پایان نرســیده بــود و تخصص را نگرفته 
بودم، دانشکده حقوقم را قطع کرد و شهریه 

دانشگاه هم پرداخت نشد.
در دیار غربت، من ماندم و یک دنیا مشکلات 
و خانواده... وقتی نامه تلگراف را  به دســتم 
دادند به حیاط پشــت کافه تریای دانشــگاه 
رفتم و داشتم گریه می کردم و باخدا صحبت 
می کردم. از خدا می پرسیدم چرا؟ ... تقریباً یک 
ساعت اشک ریختم به حدی که چشمانم از 
قرمزی مانند کاســه خون شده بود. به ذهنم 
رســید که موضوع را با پروفســور »کریمر« 
مطرح کنــم، با همــان حالت و چشــمان 

اشک آلود و قرمز نزد او رفتم.
بعد از انقلاب بورس تحصیلی ام قطع 

شد
پرفسور سؤال کرد چه اتفاقی افتاده است، به 
او گفتم که بورسم قطع شده و نه تنها شهریه ام 
پرداخــت نشــده، بلکه حقوقم هم ارســال 
نمی شــود. او اول گفت به پول احتیاج داری 
در اختیارت بگذارم، اما از او خواســتم به جای 
پول دادن کمکم کند تا تحصیلم را به پایان 
برسانم. با او نزد معاونت مالی دانشگاه رفتیم 
و او ماجرای قطع شــدن بورس را شرح داد. 
معاونت دانشــگاه نیز از پروفسور خواست تا 
پرداخت شهریه بعد از پایان دوره تحصیل را 
ضمانت کند. پرفسور ضمانت نامه ای نوشت و 
به معاون دانشگاه داد.دیگر لازم نبود شهریه 
پرداخــت کنم، اما هنــوز هزینه های زندگی 
با دو فرزند را بایــد تأمین می کردم که آنجا 
نیز خداوند به فریاد ما رســید. هر آنچه دارم 
از خداونــد متعال اســت. در آن زمان دولت 
اجازه می داد برای هر خانواده که دانشــجو یا 
محصل بود هزار دلا ر به نرخ دولتی پرداخت 
شود. دلاری هفت تومان و خانواده ما دو نفر 
دانشــجو بودیم و دو نفر محصل که می شد 
ماهی 4 هزار دلار دولتی که نرخ بازار آزاد هر 

دلار 14 تومان بود.
افــرادی در ایــران بودند که می خواســتند 
پول هایی به آمریکا ارسال کنند، یکی از این 
افراد پول را به نامم ارسال می کرد. از تفاوت 
نرخ دلار در برابر ریال  توانستم تحصیل را به 

پایان برسانم.
گذراندن این شرایط برایم درس بزرگی بود. 
اکنون به دانشجویان تأکید می کنم، همت و 
توکل کنید. همیشــه ممکن است یک اتفاق 
خارج از اراده شــما، شرایط را از حالت عادی 
خارج کند. نباید ناامید شوید بلکه باید تلاشتان 

را  بیشتر کنید.
بازگشت به عشق وطن

با این شــرایط باید به ایران بازمی گشتم، اما 

هنوز تخصص نگرفته بــودم. بنابراین ماندم 
و تحصیل را به پایان رســاندم. دوران جنگ 
ایران و عراق رســیده بــود. خیلی ها از ایران 
خارج می شــدند، اما من تصمیــم گرفتم به 
ایران بازگردم. این در حالی بود که از ســوی 
ایران بورسم قطع  شــده بود و شرایط بسیار 
دشواری داشتم، اما به عشق وطن بازگشتم. 
پروفسور  پروفســور »روبین« که جایگزین 
کریمه شــده بود تلاش کرد تا در دانشــگاه 
بمانم. بخاطر محبت هایی که به من داشتند 
خجالت می کشــیدم به آن ها نه بگویم برای 
قرار نگرفتن در شــرایط رودربایستی  بدون 
خداحافظی به ایران آمدم. وقتی به ایران آمدم 

فرودگاه »مهرآباد« مثل میدان جنگ بود.
اکنون خوشــحالم که به ایران بازگشــتم  و 
اگر بار دیگر هم در همان شرایط قرار بگیرم 

بازهم بازگشت به ایران را انتخاب می کنم.
پایه گذاری امتحان بورد تخصصی در 

ایران
با بازگشتم به دانشگاه مشهد رشته تخصصی 
پریودونتولژی و رشته تخصصی کاشت دندان 
را با کمک اســتاد رحمانی راه اندازی کردم. 
همچنین امتحان بورد تخصصی را در ایران 
پایه گذاری کردم. آکادمی پریودنتولوژی ایران 

را هم راه اندازی کردم. 
همه این ســال ها عاشــق معلمــی بودم و 
خوشــحالم که متخصصان خوبی را در ایران 
تربیت کردم. تا این که در سال 83 بعد از 30 
سال خدمت تقاضای بازنشستگی کردم و بعد 
از چند بار درخواســت بالاخره تقاضا پذیرفته 

شد و بازنشسته شدم.
از کودکی به موســیقی علاقه مند بودم. پدرم 
یک ویولن اســباب بازی برایــم گرفته بود 
که همیشه آن را در دســت داشتم. به دلیل 
علاقه ای که به موســیقی داشــتم در دوران 
دانشــجویی جدیدترین صفحات موســیقی 
را می خریدم. همــان زمان آموزش گیتار نیز 
می رفتم و بعد که وارد دانشگاه شدم موسیقی 

را کنار گذاشتم، اما آهنگ ها را می خواندم.
بعد از بازنشســتگی موسیقی را از سر گرفتم 
و به مدت 8 ســال پیانو و آواز سنتی و سه تار 
کارکردم، اما آواز سنتی کمی محزونم می کرد، 
دوباره گیتار را شروع کردم و آواز کلاسیک و 

پاپ را ادامه دادم.
تشکیل گروه موسیقی از دانشجویان 

استادان دانشکده دندانپزشکی
آهنگ هایی زیادی را خوانده ام، ازجمله آهنگ 
»پدرم و مادرم« برای والدینم. آهنگ »خنده 
تو« را برای همســرم و آهنگ »لالایی« را 
برای نوه هایم ضبط کردم، البته آهنگ وطنم 
ایران را نیز در کارنامه موسیقیایی خودم دارم. 
هم چنین گروه موسیقی به نام آوای مینا را از 
دانشجویان و استادان دانشکده دندانپزشکی 
تشــکیل دادم و آهنــگ بهار دل نشــین را 
خواندیم.از جوانی تاکنون به صورت حرفه ای 
اسب سواری می رفتیم. با اسب همراه رفقای 
اسب سوار ســفرهای زیادی به چناران، سد 
کارده، گلمکانــی و کوه های هزار مســجد 
داشــته ام، اما چند سالی اســت که به دلیل 

شرایط جسمی کنار گذاشته ام.
سرطان را شکست دادم

سال 82 یکی از خاص ترین سال های عمرم 
بــود، چراکه یــک روز به صــورت ناگهانی 
عوارض بیماری کلیه را مشــاهده کردم. به 
پزشــک متخصص مراجعه کردم و  اگرچه 
گفته شد که بخشی از کلیه دچار عارضه شده 
است، اما بعد مدتی از عمل اعلام کردند وقتی 
کلیه بازشده است، متوجه شده اند که یک کلیه 

آسیب زیادی دیده و آن را خارج کردند. 
بعد از مدتی پزشــکان اعلام کردند سرطان 
دارم، اما اگرچــه مدتی را درگیر این موضوع 
بودم درمان را آغاز کردم و توانســتم سرطان 
را شکست بدهم. نیاز به تغییر روحیه داشتم. 
به روســتاها و مناطق محروم اطراف مشهد 
می رفتم و به مــدارس و دانش آموزان کمک 
می کردم. مثلًا مدرســه ای بود که حیاطش 
خاکی بود و در زمان بارندگی دانش آموزان در 
گل و شل رفت وآمد داشتند، حیاط مدرسه را 
آسفالت کردم. یا مدرسه دیگری از سقف آب 

چکه می کرد، آن مدرسه را ایزوگام کردم.
آرزوی ساخت هنرستان

از زمانی که از آمریکا برگشتم فکری در سرم 
بود و آن  هم این بود که بتوانم برای کودکان 
ســر چهارراه ها یک هنرستان شبانه روزی با 
تمام امکانات بســازم و این بچه ها به مدرسه 
فنی حرفه ای بروند و در آنجا کاری یاد بگیرند 
تا بتوانند آینده شــان را بســازند. بنابراین از 
کارهای کوچک شروع کردم تا این که سعادت 
نصیبم شد و مدرسه ای را در »شهرک شهید 
شوشــتری« _بعد از پنج تن_ مشهد به نام 

پدرم  ساختیم.
با برادرم برای انتخاب مدرســه به شــهرک 
شهید شوشتری رفتم. اتاق های مدرسه قبلی 
نامناسبی داشت. تفاهم نامه ای  شرایط بسیار 
را با مجمع خیرین مدرسه ساز امضا  کردیم. 
به پیمانکار اعلام کــردم بهترین امکانات و 
باکیفیت ترین مصالح را استفاده کند. سرانجام 
در مهرماه ســال ۹8 این مدرسه افتتاح شد 
و اکنون این مدرســه به گونه ای اســت که 

دانش آموزان با عشق به مدرسه می آیند.
خاطره انگیزترین روز زندگی؛ افتتاح 

مدرسه ای به نام پدر
 یکــی از خاطره انگیزترین روزهای زندگی ام 
روزی بود که برای افتتاح به مدرســه  مرحوم 
غلامرضا تمیزی )پدرم( رفتیم. دانش آموزان 
نازنین دو طرف راهرویی که  درســت کرده 
بودند، ایســتادند تا ما از میــان تونلی که از 
شــاخه های گل عبور کنیــم. یادش به خیر 
ظهر هم  آش رشته درســت کرده بودند که 
خیلی به دلم نشســت. در سخنرانی افتتاحیه 
رزومه ای از پدرم گفتم و این که معلم و عاشق 

آموزش وپرورش بوده است.
به این فکر هســتم که با کمک خواهران و 
برادران مدرسه دیگری به نام مادرم بسازم. به 
همه اقوام و آشنایان همیشه توصیه می کنم 
که در امر خیر مدرسه ســازی مشارکت کنند، 
خودم نیز تا زمانی کــه عمری دارم و بتوانم 

افراد را جذب می کنم.



5
دوشنبه27  بهمن 1399/   سال سوم  /   شماره 874

Vol.3.No.874 / Feb .15.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.comنر

وه
نگ
ره

ف

نقد فیلم ابلق؛

وقوف بر واقعیت، عبور از حقیقت

سینما ســینما | فیلم  ابلق نگاهی جامعه شناسی به دو پدیده تضاد طبقاتی و تعرض جنسی 
دارد و از بی عدالتــی می گوید، وقتی می داند قضاوت عادلانه ای در کار نیســت. فیلم »ابلق« 
بار دیگر اتهامات تجاوز جنســی، را با این پرسش نمایان می کند که چرا آسیب دیدگان لب بر 
دهان می گزند و فیلمساز خود پاسخی عیان می دهد: شرم، ترس از انتقام و این باور عمومی 
که خود آنان مقصر تحریک متجاوز بوده اند، از دلایلی که راحله را مجاب می کند تا تهدید یا 

آزار مرد متجاوز را زودتر فاش نکند  .
هر چند زن ابلق دلایل خودش را برای ســخن نگفتن دارد، اما از منظر جامعه شــناختی، به 
دلایل فرهنگی و اجتماعی منطقه حاشــیه ای مرتبط است که فقر اقتصادی و فرهنگی بیداد 

می کند، فقری که در آن بافت و محیط اجتناب ناپذیر است.
»راحله« فشــار روحی را برای حفاظت از زندگی و آبروداری اش متحمل می شود. او و دیگر 
زنان همجوارش می دانند که گزارش دادن »جلال« ها دردی را دوا کند. چیزی که فیلمساز 
بــا چالش های متعددی که در زندگی کاراکتر زن مرتب می کند را به همین پاســخ ســوق 
می دهد، برای او قربانی به عنوان قربانی، مهم اســت کــه چه کاری را می تواند تصور کند و 
چــه کاری را نمی تواند حتی به آن فکر کند. تراژدی عمیق در جامعه فیلم در این اســت که 
حاضــران هم انتظار ندارند قربانی مورد آزار قرار گرفته و تهدیدشــده ، آن را عیان کند، آنها 

کتمان کردن را معادل امر و تصمیمی قهرمانانه می دانند.
در سکانسی که زنان فضا را برای همدردی و  همذات پنداری مهیا می بینند، از نادیده گرفتن 
تجربه های بس پرشــماری  شــکوه می کنند که در حرف آنان تردید شــده، یا باور نشده اند، 
یا انکار شــده اند، یا اذهان عمومی قضاوت ناعادلانه ای با آنان کرده و یا کســانی که مورد 
اعتمادشان هستند توصیه کرده اند که برای حفظ »آبرو « و مصلحت لازم است دم برنیاورند.

راحله فیلم ابلق و دیگر زنان آن مخمصه، در میانه گرداب تناقضاتی اند از ســفیدی و سیاهی 
که مواضع اجتماعی و حتی غیرت نیمه خاموش مردان همچون »علی« را بی اثر می کند.

اســفناک ترین پیامد قربانیان تجاوز،  رانده شــدن از اجتماع است و فیلمساز به خوبی برآن 
صحه می گذارد. در اذهان عامه، »زن پس از تجاوز، کالای صدمه دیده ای است که از جامعه 
اخراج شــده است و جایی برای رفتن ندارد« واقعیت تلخ تر این است که مردان به جای آنکه 
حامی و پشــتیبان قربانی برای گذر ســریع تر و صحیح تــر وی از مراحل بهبودی و تجدید 
ساختار جسمی روانی باشند، با بینش و نگرش خاص، ناعادلانه و غیرمنطقی، رفتار می  کنند.

 نگاه همه مردان ابلق از شوهر و پدر شوهر زن مورد تعرض تا مرد بیمار ویلچر نشین و دیگر 
مردان و زنان ماجرا از این رویکرد مصلحت اندیشی خود ساخته پیروی می کند. آنها در کنار 
وقوف بر واقعیت مایلند راحله را سهل انگار، بی اراده، خیانتکار، اغواگر و ضعیف به شمار آورند.

فرهنــگ حاکم بر جامعه فیلم اســت که زنان مورد تعدی از ترس بــه خطر افتادن عزت و 
فروپاشــی خانواده و قتل ناموسی شــکایت نمی کنند و نماینده آنان حتی وقتی در موقعیتی 
اجباری تصمیم به افشــا می گیرد در نهایت دیگران و نگاه های پیرامون از او می خواهند که 

خموش بماند و انکار کند و چنین زنی باز هم می خواهد حامی هم جنس خود شود .
از نظر جامعه شناســان برخی ســوء رفتارها در این خصوص به اندازه تمدن انســان سابقه 
دارد. در درام پرابلماتیک فیلمســاز، جامعه حاشیه نشــینی که در فاصله ای قابل دید »تضاد 
طبقاتی«، صدای فقر و سلطنت نشینی را کودکان و زنان را ممتزج می کند از زندگی آنومیک 
و غیرعادی و روابطی که براســاس دویدن برای زنده ماندن است حکایت می کند و طبعا در 

چنین ظرفی نمی توان شرایط نرمال رصد کرد.
در این میان که زن و کودک برای بقا پا به پای مردان کار می کنند، ارضا نیازهای انســانی 
کمرنگ است. لذا آن کس که قدری قدش بلند باشد، فضا را برای سواستفاده مهیا می یابد تا 
از فقر در جامعه طبقاتی حتی در چنین جامعه ای بهره برد. جلیل بی وجدان سادیستی است که 
از خشــونت بیش از حد در تراژدی پنهان و آشکار استفاده می کند تا لذت خود را فرو بنشانند 

و هر چه قربانی آشناتر باشد، امکان بهره گیری بیشتر است.
پایه و علت اصلی این بحران های دلخراش و خوفناک در جامعه، در پی فقر و تضاد طبقاتی 
اســت که پیامد آن تجاوز و محرومیت های جنسی، بیکاری، عقده  های روحی و روانی است. 
به زعم » رابرت مرتون« » هرگاه بین هدف و وســیله رســیدن به آن فاصله ای بیفتد، جرم 
به وقوع خواهد پیوســت«هیچ پدیده ای در جامعه یک مرتبه بــه وجود نمی آید و آنی نیز از 
میان نمی رود، زیرا در وقوع پدیده های اجتماعی عوامل فراوانی دخیل هســتند و از یک علت 

خاص ناشی نمی شوند«
نرگــس آبیــار ابایی ندارد از نتیجه نرســیدن مقاومــت قهرمان در برابر جهــان بی رحم و 
شکست ناپذیر جهان پیرامون، چرا که شخصیت های دورنگ، در عین اینکه سفیدند، سیاه هم 
هستند. آنها غیر قابل پیش بینی اند، همان قدر که خشن هستند، انسان هایی مهربان، منفعت 
طلب و  پراشتباهند که روزگارشان همین است یکی پس از دیگری در دام خواهند افتاد. شکار 
بعدی جلال قطعا بابت حق سکوتی است که او دختر، دوست راحله را با پسر مورد علاقه اش 
رصد کرده اســت.با همه نمایش های تلخی جامعه نگر ابیار، او را نیز همســو با همان نگاه 
مردم جهت داده است. در ســکانس ازخودگذشتگی راحله، دکوپاژش را بر اساس اهمیت به 
دیگران و محیط معطوف می کند، زن را نادیده می گیرد و چون می خواهد تاویل های فراوانی 
در لانگ شــات ها با بنرهای تبلیغاتی نشان دهد و در کلوزآپ واکنش های اطراف را برجسته 
کند، به دنبال پیام سیاسی و عرفی است و راحله را فراموش می کند. مانند فراموشی حاکمیت 
و رها کردن فقر و پاســخ مسئله ها. اینکه در سینمای ایران فیلمساز پس از پایان درام دنبال 

نتیجه و معنا دهی می گردد نوبر است و ابلق هم همین است.

حراج میلیون دلاری
طرحی که »ون گوگ« در سال های پایانی عمرش خلق کرده بود، در یک حراجی به فروش 
گذاشــته می شــود.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، طرحی که »وینسنت 
ون گوگ« ـ نقاش مشــهور هلندی ـ در سال های پایانی عمرش خلق کرده بود، در حراجی 

یکم مارس کریستیز به قیمت حدودی ۷ الی 10 میلیون دلار به مزایده گذاشته می شود.
ایــن طراحی نادر از یک مجموعه خانوادگی به فروش گذاشــته می شــود و یک زن جوان 
ناشناس را به تصویر می کشد.این طرح که در سال 1888 خلق شده است، یکی از 12 نقاشی 
اســت که از سوی »ون گوگ« به »جان راسل« نقاش اســترالیایی هدیه داده شد و آخرین 
اثر این مجموعه آثار محســوب می شــود که همچنان در یک مجموعه خصوصی نگهداری 
می شود.ســایر آثار این مجموعه که دو پرتره و ۹ نقاشــی منظره را شامل می شود، در موزه 
گوگنهایم، موزه هنر فیلادلفیا، موزه هنر ســنت لوییز، گالری ملی واشنگتن دی سی و موزه 

گتی در لس آنجلس نگهداری می شوند.
»ون گوگ« این طراحی را پس از خلق تابلو نقاشی از همین زن جوان به اتمام رساند.

تاکنون ســه طراحی از این نقاش به قیمتی نزدیک به ارزش این طراحی زن جوان فروخته 
شده اند که هر سه آن ها منظره هستند و حدود دو دهه پیش به فروش رسیده اند.

در حراجی ماه مارس کریستیز، در کنار طراحی »ون گوگ«، آثاری از »رنه ماگریت« و »آنری 
ماتیس« هم به فروش خواهند رسید.

کافه فیلم

خبر

ماجرای ابتلای سینماگرها به کرونا در فجر
انتشار خبرهای حاشیه دار از مبتلا شدن برخی هنرمندان به 

کرونا باعث انتقاد آن ها از این ماجرا شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، اگرچه 
ویروس کویــد 1۹، تبعیضی میان مــردم در هیچ کجای 
جهان قائل نیســت و برایش فرقی نمی کند که یک انسان 
معمولی را درگیر کند یا یک چهره شناخته شده، اما با این 
حال در طول یک سال گذشته مبتلا شدن چهره ها در هر 
رشــته و شغلی خبرساز بوده و چه بســا خبرهای تلخی از 
درگذشــت همین چهره ها منتشر شده است، این در حالی 
اســت که کرونا هر روز قربانی های زیــادی از بین مردم 

عادی می گیرد.
این ماجرا در کشــور ما هم در جریان است ولی معمولا هر 
خبری از ابتلای چهره ها بــه کرونا بویژه اگر هنرمند اهل 
سینما باشند، حاشیه های زیادی را به همراه دارد، آنقدر که 

گاهی سلامتی شخص در سایه قرار می گیرد.
نمونه این مســئله خبرهایی اســت که در روزهای گذشته 
دربــاره مبتلا شــدن چند ســینماگر به کرونــا در فضای 
مجازی منتشــر و علت بیشــتر آن ها هم به جشنواره فجر 
و اختتامیه اش نســبت داده شــد؛ درواقع فضا چنان شده 
که گویی عده ای منتظر نشســته اند تا یکی از اهالی سینما 
بخاطر کرونا کارش به بســتر بیماری و بیمارستان بکشد 
و بعــد آن را بر ســر برگزارکننده های جشــنواره بکوبند؛ 
جشنواره ای که برپایی آن مخالفان و منتقدان زیادی داشت 

و در خروجی همین خبرگزاری  هم گزارش های متعددی در 
این باره منتشر شد.

اما فارغ از جشــنواره ای که دیگر تمام شده، مسئله اصلی 
مواجهه هنرمندان با این نوع خبرها اســت که سبب انتقاد 
آن ها شده اســت. برخی از این سینمایی ها که تمایلی هم 
به صحبت رســمی ندارند، از نحوه انتشار خبرها در فضای 
مجازی چنان گله مند هســتند کــه عاجزانه می گویند ای 
کاش دســت از سر ما برداشته شــود، بویژه آنکه بعضی از 
آن ها دور از خانواده و دلواپس خبردار شــدن و نگرانی شان 

هستند. 
البته از میان همان اســم ها و خبرها، مارال جیرانی که به 
عنوان یکی از برگزیده های جشــنواره فجــر و حاضر در 
اختتامیه، خبر ابتلایش به کرونا منتشــر شــده بود، همان 
دیشــب از حال خــوب خود خبر داد و بــه نوعی ماجرا را 
تکذیب کرد. ایمان امیدواری، برنده سیمرغ بلورین بهترین 
چهره پردازی جشنواره هم طبق پیگیری ایسنا حالش خوب 

است و از بیمارستان مرخص شده است.
ایــن هنرمندان اگرچه خبر بیمار شدنشــان بــا برگزاری 
جشــنواره فجر گره زده شــد، اما هر کدام روایتی یا شاید 
پشــت پرده ای دیگر هم دارند که وقتی پرس وجو می کنیم 

به پروژه های در حال فیلمبرداری هم می رسیم.
 این روزها فیلم ها و ســریال های نمایش خانگی متعددی 
با حضور بسیاری از هنرمندان سینما در حال تولید هستند. 

در یک سال گذشته بازیگرها و عوامل پشت صحنه زیادی 
بوده اند که در همین کارها به کرونا مبتلا شده و حتی مثل 
کریم اکبری مبارکه از دنیا رفته اند. هر کدام از این پروژه ها 
موظف به رعایت پروتکل ها هستند و در شرایطی که وزیر 
بهداشت از پخش شــدن کرونای انگلیسی در کشور خبر 
می دهد فعالیت این پروژه ها بیش از پیش باید زیر ذره بین 

باشد، بخصوص از سوی عوامل کار.
بابک کریمی بازیگر فیلم »بی همه چیز« محسن قرایی که 
در حین ســاخت این فیلم به کرونا مبتلا شد، چند قبل در 
گفت وگویی با ایسنا از پروتکل های سخت گیرانه سر صحنه 

ایــن فیلم گفته بود و اینکه بعد از آن، به هر پروژه ای رفته 
شــرایط این فیلم را مثال زده و خواستار رعایت به همان 
گونه شده است. البته او تاکید می کند که ماجرای ابتلایش 

به کرونا در یک جمع خانوادگی اتفاق افتاده بود.
در حال حاضر بیشــتر نگرانی ها به گروه های فیلمبرداری 
برمی گردد که برای تمام کردن پروژه تا شــب عید حسابی 
مشغول کارند و در هر کدام نیز تعداد زیادی از اهالی سینما 
حضور دارند. به نظر می رســد با هشدارهای رو به افزایش 
ســتاد مقابله با کرونا ضرورت دارد بر این پروژه ها نظارتی 
جدی صورت بگیرد تا شاهد افزایش تعداد مبتلایان نباشیم.

»صبحامروز«ازبرنامههایآموزشیکنکور1400گزارشمیدهد؛

رسانهملیهمدستبامافیا!
چنــد روز پیش برنامه ای 
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به اصطلاح آموزشی از 
در حال  ملی  رســانه 
پخش شدن بود که با 
شنیدن نکته ای کلیدی 
از زیان مجری، علاقمند 
شدم که آن را یاد بگیرم، 
اما پس از شــنیدن نکته 
کذایی، به عمق فاجعه ای 
پی بردم که سال هاســت 
نه تنها من، که بسیاری از 
آن اطلاع دارند؛ اما حرفهایشان راه به جایی 
نمی برد و زورشــان به دست های پشت پرده 

کنکور نمی رسد.
در حیــن این برنامه تبلیغــات فراوانی برای 
فــروش ســی دی هــا و دی وی دی های 
آموزشــی به نمایش گذاشته می شد و برای 
من به عنوان یک مخاطب این سوال مطرح 
بود که اصولا چه کســی صلاحیت را برای 
حضــور در یک برنامه تلویزیونی تایید نموده 
اســت؟ این نحوه تدریس و آموزش ها تا چه 
حد با نیازهای واقعی داوطلبین و واقعیت های 
کنکور منطبق اســت یا سازگاری دارد؟ و آیا 
با روش های ارائه شده می توان از سد کنکور 

عبور کرد؟
جولانگاهی برای آموزش!

تســت زنی یکــی از چالــش برانگیزترین 
مهارت هــا بــرای دانش آمــوزان کنکوری 
می باشــد و این روزها شــبکه های مختلف 
تلویزیونــی و حتــی مجــازی، تبدیــل به 
جولانگاهــی برای آموزش تســت و دروس 
کنکوری شــده و آن هــا معتقدند که کنکور 
بسیار ســاده و آسان اســت. در گفتگوهای 
میدانی که با تعــدادی از دانش آموزان پیش 
دانشگاهی داشــتیم نیز این موضوع مطرح 
شد که پخش برنامه های مرتبط با کنکور در 
تلویزیون که تعداد آنها نیز بســیار زیاد است 
و فضای تبلیغاتی شــدیدی که به واسطه آن 
ایجاد شــده، هیچ نتیجه ای جز ایجاد فشار 
روانی بــر روی داوطلبان ندارد و در حقیقت، 
ســود این برنامه ها بــرای داوطلبان کنکور 
بسیار کم اســت. اغلب دانش آموزانی که با 
آنها به گفتگو نشســتیم نــه تنها از این نوع 
آموزش ها اســتفاده چندانی نمی کنند، بلکه 

اعتمادی به ســازوکارهای آموزشــی آن نیز 
ندارند. بی شک این موضوع بحث هزینه کرد 
کلان برای ساخت این برنامه ها توسط رسانه 
ملی را زیر ســوال می بــرد! در این خصوص 
گفتگوی کوتاهی را با یک مدرس دانشگاه و 

مشاور تحصیلی داشتیم.
آموزش هایی که تعاملی نیست!

دکتر مسعود لطفی می گوید: آموزش مجازی 
نیازمند محیطی برای تعاملات دو سویه است. 
فرایند آموزش شامل ارزشیابی ابتدایی، ارائه 
محتوای آموزشــی، فیدبک گیری و ارزشیابی 
پایانی اســت. درحالی که آمــوزش مجازی 
تلویزیونی که درحال حاضر ارائه می شــود به 
ارائه درس محدود شــده و پایش یادگیری و 
رصد آن به درستی صورت نمی گیرد. بنابراین 
از آن جا که این نــوع از آموزش ها، از جنس 
نیســت،  تعاملی  الکترونیکی  آموزش هــای 
نمی توان از تحقق هدف یادگیری با اطمینان 

سخن گفت.

وی با شــاره به موضوع تحصیل و آموزش 
در ســال جاری به واسطه شیوع کرونا مطرح 
می کند: این موضوع در شرایط کنونی و به تبع 
ضرورت ماندن در خانه ها، شــرایط را تشدید 

کرده و باعث شده است تا آموزش و پرورش 
با جمعیــت چندین میلیون نفــر دانش آموز، 
آموزش از راه دور را برای مخاطبان از طریق 
صدا و سیما و شــبکه های مجازی با صرف 

بودجه های کلان راه اندازی کند. 
کسب منافع شخصی یا آموزش عمومی؟

این مدرس دانشــگاه ادامه می دهد: هرچند 
این اقدام فرصتی اســت در راســتای تحقق 
و اجرای مــاده ۹ قانون اهــداف و وظایف 
وزارت آمــوزش و پــرورش در اســتفاده از 
ظرفیت ســازمان صدا و ســیما برای تامین 
اهداف تربیتی و آموزشــی؛ اما در پس خود 
با چالش های جدیدی همراه اســت. چراکه 
قاعدتــا بنا برفشــردگی و محدودیت زمانی 
برنامه های آموزشی تلویزیون، این آموزش ها 
نیز بدان صورت است که مدرس نحوه تست 
زنی و آموزش یک ســوال کلیدی را آموزش 
می دهد و وقتی مخاطــب را جذب کرده به 
تبلیغ بسته های آموزشی خود می پردازد و به 
صورت زیرپوستی در صدد جذب آن ها برای 

کسب منافع شخصی بر می آید.
مافیا اجازه حذف نمی دهد! 

لطفی با بیــان اینکه »کنکور سال هاســت 
بازاری چندین میلیاردی را برای بســیاری از 
موسســات و ناشــرین فراهم ساخته است« 
تصریح می کند: مافیای پر سود بازار کنکور، 
هرگز اجــازه حذف آن را نداده اســت. نبود 
متولی مشــخص و کارآمــد، در کنار نظارت 
ناکافی باعث شده است که حتی رسانه ملی 
هم خواســته یا ناخواســته وارد این چرخه و 
مافیای پشــت پرده کنکور شــود و به آن ها 
کمک کنــد تــا تولیدکنندگان بســته های 
آموزشی که هیچ ضمانتی برای نحوه آموزش 
صحیح و اصولی آن ها وجــود ندارد، بتوانند 
داوطلبــان بیشــتری را جــذب کلاس ها یا 

محصولات خود کنند.
سرخوردگی طیف گسترده ای از 

دانش آموزان!
وی بیــان می کند: در برنامه های آموزشــی 
و البته تبلیغاتی تلویزیون، بارها اعلام شــد 
کــه دانش آموزان حتی اگــر کل کتاب های 
درسی را هم حفظ باشــند، بدون استفاده از 
شــیوه های مهارتی این آموزش ها نمی توانند 
در دانشگاه قبول شــوند و تنها با استفاده از 

روشــهای آموزشــی این برنامه ها می توانند 
مطمئن باشــند که جزو رتبه های برتر کنکور 
می شوند! موضوعی که ارائه آن توسط شبکه 
ملی، جز بالا بردن اســترس دانش آموزان و 
سرخوردگی طیف گسترده ای از آنها نتیجه ای 
ندارد!  اکنون سوال این است که آیا واقعا این 
شیوه تدریس تا این حد مورد قبول است که 
چنین تبلیغی برای آن در نظر گرفته شــده و 
چنین بودجه ای را به آن اختصاص داده اند؟ 

اعتماد نکنید؛ غافلگیر می شوید!
این مدرس دانشــگاه تاکید می کند: موضوع 
زمانی حاد می شــود که عــده ای نیز در پس 
پــرده با جملات پرطمطراقــی برای فروش 
محصولات خود مانند حل تســت ها فقط با 
یک نگاه، جواب دادن به تست بدون خواندن 
ســوال، مهندســی معکوس، تصویر سازی 
و مفاهیمــی از این قبیل بســیاری از دانش 
آمــوزان و اولیــا را در دام خــود گرفتار می 
کنند. حال آنکه ســازمان سنجش و طراحان 
آن به دقت این برنامه ها را زیر نظر داشــته 
و بر اســاس آن اقدام به طراحی ســوالاتی 
می کنند که دانش آموزان اســتفاده کننده از 
این بسته های آموزشی را در سر جلسه کنکور 

غافلگیر نمایند.
شیوه  مطالعه متفاوت است!

لطفی در پایان بندی صحبت های خود مطرح 
می کند: مطالعه  دروس از نظر نوع آزمون به 
دو دسته  تســتی و تشریحی تقسیم می گردد 
که در هر نوع با توجه به نوع درس، شــیوه  
مطالعه متفاوت اســت. اما نکتــه  مهم این  
است که اصل و مبنای آزمون تستی، مطالعه  
تشریحی دروس می باشــد؛ چرا که این نوع 
مطالعه در درک صحیح و همه جانبه  مطالب 
کمک می کند. به نظــر برخی صاحب نظران 
مطالعه  تشــریحی ســبب تثبیت مطالب در 
ذهن و مطالعه  تســتی سبب سرعت عمل در 

به یادآوری مطالب می شود.
همکاری رسانه ملی با مافیای پشت پرده 

کنکور؟
بنابر گــزارش مرکــز پژوهش های مجلس 
شورای اســلامی، وزارت آموزش و پرورش 
ســازوکارهای متعددی با محوریت »آموزش 
از راه دور« پیش گرفته اســت که بیشترین 
تمرکز ایــن وزارتخانــه در وضعیت کنونی 

ارائه آموزش هــا از طریــق تلویزیون برای 
دانش آموزان است. اما اگر آموزش مجازی به 
عنوان راهبردی برای توسعه عدالت آموزشی 
محــور کار قرار گرفته اســت، باید بتواند به 

پرسش های ابتدای این گزارش پاسخ دهد. 
شــواهد حاکــی از این اســت کــه بنابر 
موجــود،  زیرســاخت های  و  ظرفیت هــا 
سازوکارهای در پیش گرفته شده در عین 
ارزشــمندی با کمبودهــا و نقدهای جدی 
همراه است و مهمترین نقد نیز بر موضوع 
همکاری رســانه ملی با مافیای پشت پرده 
کنکور در جذب مخاطبان این رسانه برای 
معطوف  آموزشی خاص  خرید محصولات 

و متمرکز است.
در پایان نیز بد نیســت اشاره ای داشته باشیم 
کــه آموزش و پــرورش به عنــوان یکی از 
نهادهــای اصلی متولی آموزش کشــور در 
بین وزارت خانه های دولتی اســت و نقشــی 
تعیین کننده در سرنوشــت کشــور دارد. در 
مقابل نیز صداوسیما بسترساز فرهنگ است 
و توقع فرهنگ ســازی صحیح از این رسانه 
بی جا نیست؛ بنابراین از این حیث، دقت نظر 

ویژه ای را می طلبد. 
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ایجاد دسترسی حاشیه کال بسکابادی به 
جاده میامی و گاز

شهردار منطقه ۶ مشهد گفت: برای دسترسی حاشیه 
کال بســکابادی به جاده میامی و گاز برنامه هایی در 
نظر گرفتیم که اگر در دستور کار قرار گیرد، این پروژه 

را آغاز خواهیم کرد.
سید علی حســین پور در خصوص کلان پروژه های 
موجود در منطقه ۶ مشهد، اظهار کرد: از عمده ترین 
پروژه ها می توان به احداث تقاطع غیرهمسطح شهید 
حریری و بازوی چهــارم مصلی با اعتبار هزار و 500 
میلیارد ریال، تقاطع غیرهمسطح مصلی با اعتبار ۶30 

میلیارد ریال، احداث بوســتان ۷3 هکتاری کشاورزی با اعتبار 350 میلیارد ریال، احداث بوستان 
5 هکتاری مهریز با اعتبار 300 میلیارد ریال و احداث پارک محلی نصرت )ویژه بانوان( با اعتبار 

3۶ میلیارد ریال اشاره کرد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر پروژه های خوبی در سطح منطقه پیش بینی شده است که در 
حال اجرا خواهد بود، افزود: همچنین تاکنون اقدامات خوبی در شــهرک های شــهید بهشتی و 

رجایی نیز صورت گرفته است.
شهردار منطقه ۶ مشهد با بیان اینکه ساخت هزار واحد مسکونی در این منطقه با همکاری کمیته 
امداد امام خمینی )ره( از برنامه های مهم ما بوده، تصریح کرد: زمین این پروژه را شهرداری مشهد 

در اختیار کمیته امداد امام خمینی )ره( قرار داده است.
حســین پور بیان کرد: همچنین بنا بر این اســت که بحث بهسازی معابر و شبکه راه های این 

منطقه را شهرداری انجام دهد که در این زمینه منتظر ارسال نقشه ها برای آغاز به کار هستیم.
وی ادامه داد: برای دسترسی حاشیه کال بسکابادی به جاده میامی و گاز نیز برنامه هایی را در نظر 

گرفتیم که اگر این امر در دستور کار مدیریت شهری قرار گیرد، این پروژه را آغاز خواهیم کرد.
شهردار منطقه ۶ مشهد تاکید کرد: در این منطقه تاکنون چندین نقطه برای ایجاد فضای سبز در 
نظر گرفته ایم و برای افزایش سرانه فضای سبز در سطح منطقه پارک ۶8 هکتاری را در منطقه 

حر در نظر گرفته ایم.
وی اضافه کرد: در کنار پارک مذکور نیز ایجاد پارک 5 هکتاری مهریز را در دستور کار خود قرار 

داده ایم که مدت بهره برداری از دو پارک مذکور سال آینده خواهد بود.
شهردار منطقه ۶ مشهد گفت: دیدگاه ما این بوده است که منطقه ۶ درحاشیه نباشد و تمام تلاش 
خــود را خواهیم کرد تــا اقدامات خود را از لحاظ کیفیت در این منطقه افزایش دهیم. این امر با 

تامین زیرساخت ها و کیفیت و فضای شهری محقق خواهد شد.
حســین پور با اشاره به ایجاد ســوله بحران برای حوادث غیرمترقبه، تصریح کرد: این امر را نیز 

دستور کار قرار داده ایم تا بتوانیم در مواقع بحران تجهیزاتی را برای مردم در نظر بگیریم.
وی افزود: برای اســتقبال از بهار 1400 طبق برنامه ریزی هایی که با ســازمان پارک ها انجام 
داده ایم، تعداد المان های خود را دو برابر کرده ایم. همچنین تعداد کاشت گونه های گیاهی نیز 

افزایش پیدا کرده است.
شهردار منطقه ۶ مشــهد بیان کرد: ایجاد پاتوق های محلی نیز یکی از اولویت های ما بوده تا 

شهروندان بتوانند از این فضاها استفاده کنند.
حسین پور خاطرنشان کرد: برای معابر خاکی منطقه ۶ نیز برنامه هایی را در دستور کار خود قرار 

داده ایم و تا پایان سال جاری بسیاری از معابر خاکی سطح منطقه آسفالت خواهد شد.

خبر

تراش روکش بیش از 65۰۰ مترمربع از 
خیابان های منطقه یک

شــهردار منطقه یک از اجرای بیش از ۶ هزار و 500 مترمربع روکش آســفالت در خیابان های 
ملاصدرا و محتشمی این منطقه خبرداد.

به گزارش صبح امروز کوروش باوندی با بیان این خبر، اظهار کرد: در راســتای کیفیت ســطح 
آســفالت و ســاماندهی وضعیت معابر که یکی از مهم ترین وظایف شهرداری ها محسوب می 
شود؛ عملیات بهسازی و روکش آسفالت خیابان های ملاصدرا و محتشمی باهدف افزایش رفاه 

شهروندان و مناسب سازی محیط شهری اجرایی شده است.
وی با اشاره به اتمام عملیات ترمیم روکش آسفالت خیابان های ملاصدرا و محتشمی، افزود: این 
طرح با هدف بالا بردن کیفیت آسفالت و کسب رضایت شهروندان و ساکنین صورت گرفته که 
در این عملیات بیش از ۶ هزار و 500 مترمربع از معابر این خیابان ها با ۶50 تن آسفالت در کمتر 

از ۷2 ساعت مرمت و روکش شده است.
شهردار منطقه یک تصریح کرد: متاسفانه یکی از معضلات شهری ایجاد حفاری های غیر اصولی 
و تخریب آســفالت توسط افراد حقیقی و شرکت های خدماتی بوده است که همه ساله موجب 
تحمیل هزینه های قابل توجهی به شــهر می شــود، وی همچنین ضمن تقدیر از شهروندان 
مشارکت جو از آنان خواست تا در صورت مشاهده حفاری و تخریب آسفالت مراتب را با شماره 

تماس 13۷ اعلام کنند.

هر
ش
در

یادداشت

معاون شهردار و رییس سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد گفت: اعدادی که 
از کاهش تصادفات از سوی پلیس راهور اعلام شد واقعا غافلگیر کننده و چشمگیر بود و 
شاید خود ما هم از ابتدا به کاهش 5 درصدی تلفات با اجرای این پروژه راضی بودیم اما 
خوشبختانه کاهش قابل توجه بوده و همه ما را به ادامه پروژه حق تقدم عابر پیاده دلگرم 
تر می کند.به گزارش صبح امروز محمد محســن مصحفی افزود: طی گفتگویی که با 
رییس پلیس راهور اســتان در خصوص اقدامات انجام شده در چهارچوب کلان پروژه 
حق تقدم عابر پیاده داشتیم به این نتیجه رسیدیم که زمان آن رسیده است که قدری با 
متخلفان برخورد جدی تر شود .وی اضافه کرد: اکنون باید از اهرم های قانونی که می 
توان در این زمینه برای توقف خودروها پشت خطوط عابر پیاده بکار گرفت استفاده کرد 

و به همین منظور این نشست مشترک تشکیل شده است تا راهکارهای مناسب بررسی شود.مصحفی ادامه داد: اگر چه در حوزه 
فرهنگی کار سخت است، اما اگر همکاری و همدلی در همه موارد وجود داشته باشد می توانیم پیشرفت بیشتری را شاهد باشیم .

مدیر کل برنامه، بودجه و ارزیابی عملکرد شــهرداری مشــهد از ارایه گزارش عملکرد 
مبتنی بر مدل BSC و شاخص های ارزیابی عملکرد ذیل نقشه استراتژی هر حوزه، در 

جلسات مجامع سال 13۹۹ خبر داد.
به گزارش صبح امروز، جمال حســن بارانی در این خصوص گفت: سامانه BI مدیران 
را برای تصمیم  ســازی و تصمیم گیری در مورد همه عوامل موثر بر موفقیت سازمان 
توانمند می سازد. در واقع هدف از ارائه گزارش های عملکردی مجامع در سامانه مزبور، 
ارزیابی عملکرد بر پایه داده های ثبتی به روز شــده در سامانه های عملیاتی و مقایسه 
عملکرد حوزه ها طی سال های ۹8 و ۹۹ و بیان نقط قوت و ضعف ذیل شاخص های 

عملکردی حوزه ها است. 
بارانی افزود: گزارش های عملکردی حوزه های سازمانی و شرکت ها بر اساس شاخص های ثبتی در سامانه BI در ادرس اینترنتی 

bi.mashhad.ir برای کلیه حوزه های مذکور در دسترس خواهد بود.

کاهشتلفاتعابرانپیادهبااجرایپروژهحقتقدمعابرپیادهدلگرمکنندهاست BIارایهگزارشهایعملکردشرکتهاوسازمانهایتابعهشهرداریمشهددرسامانه

صبحامروزعلتموفقنبودنمدیریتشهریدرحلمسائلبافت
هایفرسودهمشهدرابررسیمیکند:

چالشآبکوه؛
فرسودگیو
مشارکتمردم

سیدمهدیسادات
فعالحوزهمدیریتشهری

چالش هــای  از  وقتــی 
فرســوده  بافت هــای 
درشهرمشــهد، سخن به 

میان می آید، یکی از اولین و کهنه ترین محلات 
فرســوده که در ذهن می آید بافت آبکوه است. 
قلعه آبکوه با قدمت چهارصدســاله، درمحلی در 
فاصله ۶ کیلومتری حرم مطهر که در گذشــته 
به علت اینکه نخستین روستا در مسیر آب های 
سطحی در زمان بارندگی بوده، که از کوه های 
سمت جنوب و شرق مشهد، به این روستا سرازیر 
می شده است، به آبکوه معروف بوده است .)کتاب 
روزی روزگاری آبکــوه (، این قلعه قدیمی را در 
ابتدا چهار برجی می نامیدند، محدوده  آبکوه، بین 
روستاهای سعدآباد، قلعه آبکوه واقع شده بود. در 
این محدوده سه مسجد حسینی آبکوه، مسجد 
جامع رضوی و مسجد بنی هاشمی قدمتی بالای 

100 سال دارد. 
تعریف اولین طرح تفصیلی برای اراضی 

این منطقه در سال 54
ســرعت توسعه افقی شهر مشهد در طی پنجاه 
سال گذشته منجرشد، تا روستاهایی مثل آبکوه 
»قلعــه آبکــوه »، در محاصره بافــت کالبدی 
جدید شهر قراربگیرند. اولین طرح جامع مشهد 
)مصوب 1351( که بین سال های 4۶ تا 4۹ مورد 
مطالعه قرارگرفت، و پیرامــون این قلعه محله 
هایی مثل شهرجدید، آبکوه و سناباد تعریف کرد 
در طرح خازنی 1354 ، اولین طرح تفصیلی برای 
این منطقه تهیه می شود و در سال 13۷0 طرح 

مهرازان در پلاک های مســکونی پلاک های 
داخل این منطقه را عمدتا تراکم زیاد تعریف کرد.
احداث بولوار دستغیب از وسط آبکوه در 

سال 61
در سال ۶1 13-13۶2 ، با احداث محور ارتباطی 
)بلواردستغیب ( و عبور از وسط قلعه آبکوه بولوار 
سجاد شــهر یا همان شهر جدید به بخش های 
دیگر شهر متصل شد و بافت آبکوه  به دو بخش 
طرفینی این بولوار تقسیم شد. مساحت حدودی 
ایــن بافت 230 هــزار و 5۷4 مترمربع و18۷1 
قطعه ثبت شــده دارد، حدود ۷0 درصد اراضی 
جزموقوفات آســتان قدس و30 درصد املاک 

موقوفه گوهرشادآغا بوده است .
جمعیت ســاکن در این منطقــه ، طبق آخرین 
سرشماری حدود ۹هزار نفر تخمین زده می شود. 
مساحت کل بافت با احتساب معابر فرعی و اصلی 
،3۹/4 هکتار اســت که 2/5۷ درصد، ازمساحت 

منطقه یک شهر مشهد را در بر می گیرد.
تهیه طرح نوسازی و بهسازی در سال 

88 تا ۹0 
درســال 1388 باتوجه به مشــکلات اجتماعی 
وشــهری بافت آبکوه طبق دســتور استانداری 
خراســان رضوی شــهرداری مشهد موظف به 
تهیه طرح نوسازی و بهسازی این محدوده شد، 
اولین طرح نوسازی  بافت آبکوه ،درسال 13۹0 
به تصویب کمیســیون ماده پنج قانون تاسیس 
شــورای عالی شهرســازی و معماری رسید و 
درســال ۹5 نیزطرح  دوم نوسازی بافت آبکوه 
پس از تائید کمیسیون ماده 5 توسط استانداروقت 

به شهرداری جهت اجرا ابلاغ شد.

تملک 40 درصدی اما ناموفق
اما چرا باگذشت بیش از ده سال از اقدام مدیریت 
شهری وصرف میلیاردها تومان وتملک بیش از 
40 درصد این منطقه ،مدیریت شــهری درحل 
مسائل شهری این بافت توفیقات چشم گیری 

حاصل نکرده است .
دلایل عدم موفقت طرح 

پرواضح اســت که منابع مالی شــهرداری ها 
در تملــک بافت های فرســوده محدود و بدون 
مشارکت مردمی، امکان موفقیت در طرح های 
نوسازی بافت های فرسوده برای شهرداری ها 
امکان پذیرنیست. هدف گذاری، تعیین اولویت 
ها و رویکردهای شــهری در احیــا بافت های 
فرســوده، مهم ترین عامل تاثیرگذار در موفقیت 

این پروژه های شهری است.
مســلما موفقیت هــر کلان پروژه شــهری، 
زمانی حاصل می شــود که رضایت شهروندان 
و در نظــر گرفتن منافع آن هــا درصدر اولویت 
هــای طرح قرارگیرد. شــاید دربافت آبکوه  که 
در مجاورت محــلات برخوردار شــهری قرار 
گرفته اســت نگاه اقتصادی شهرداری به پروژه 
پذیرفته باشــد. ولی در بافت های فرسوده واقع 
در مناطق کم برخوردارشهر، این رویکرد، مسلما 
شکســت خورده خواهد بود، به نظر می رســد 
افزایش ضریب تاب آوری و کاهش خســارت 
ها در حوادث از قبل پیش بینی نشــده ای مثل 
زلزله و آتش ســوزی و استانداردسازی وضعیت 
شهرسازی محلات فرســوده با اولویت اصلاح 
گذرگاه هــا و معابرعمومی برای امداد و خدمات 
شهری چنانچه به عنوان اولین هدف در نوسازی 

بافت های فرسوده توسط مدیریت شهری باشد، 
محرک مناســبی برای خودترمیمی و مشارکت 
همگانی شــهروندان بومی محلات و سرمایه 

گذاران شهری خواهد بود.
طولانی شدن اجرای طرح

تملــک هــای پراکنــده دربافت بــا توجه به 
محدودیت های منابع باعث زمان برشــدن این 
اقدامات می شود موضوع بسیار مهم دیگر، حفظ 
اصالت ها و هویت قدیمی مناطق بافت فرسوده 
هست، از بین بردن این سرمایه های »تاریخی 
-هویتی » در طرح های نوسازی، بدون پیوست 
فرهنگی، حس تعلق  مکانی و هویت محلی را 
در ساکنان این مناطق از بین می برد. طرح های 
حفظ، مرمت واحیا عناصر تاریخی این محلات  

اقدامی اثر بخش دراین راستا خواهدبود.
 نحوه اجرای سیاست ها وتحصیل 

حریم ها
موضوع بسیارمهم دیگر،نحوه اجرای سیاست ها 
وتحصیل حریم هادربافت های فرســوده است، 
مدیریت شــهری درتملک و احیــا بافت های 
فرســوده ای مثل آبکوه در وســط مثلثی قرار 
می گیرد، که یک طرف آن مالکان غیررســمی 
خرد بدون ســند ودر طرف دیگر مالکان رسمی 
بافت آســتان قدس و اوقاف هستند و در سمت 
دیگر مشارکت کنندگان و سرمایه گذاران محلی 
و شــهری قرار دارند. پر واضح است که حذف 
بروکراسی های اداری و داشتن اختیارات تام در 
حد شخص شهردار، درسرعت بخشی و پیشرفت 
طرح بسیار اثربخش است. حذف مدیریت های 
مجزا بافت های فرسوده به عنوان مدیریت های 

مستقل زیر نظر شــهردار و  قراردادن همه این 
مدیریت ها، در یک سازمان با اختیارات محدودتر 
و بروکراسی طولانی تر به نظر می رسد موجب 

کندترشدن اقدامات اجرائی می شود.
وجود دفترمدیریت بافت فرسوده در محل 

طرح
مسلما تاثیربودن دفترمدیریت بافت فرسوده در 
محل پروژه بــرای ارتباط  نزدیک تر با مردم و 
شورای محله، مســاجد و .... اثربخش ترخواهد 
بود، استفاده ازظرفیت های، شبکه های اجتماعی 
مجازی وآگاهی بخشــی مــردم داخل بافت  و 
سرمایه گزاران  از مشوق های مشارکتی و ایجاد 
بسته های هدفمند سرمایه گذاری برای ایشان از 
طریق دفترتسهیل گری داخل بافت است، تهیه 
بسته های ســرمایه گذاری - مشارکتی به تعداد 
تمام پلاک های طرح تفصیلــی کمک زیادی 
درجهت بهم پیوستگی مالکان و سرمایه گذاران 
خواهد کرد.شــهرداری برای تملک معابر طرح 
تفصیلی بایستی برنامه ریزی زمانی روشنی داشته 
باشد، آزادسازی پلاک های در مرز خیابان های 
اصلی بافت و همجوار بافت های برخوردار جانبی، 
موجب کوچک کردن مرزهای بافت فرســوده 
خواهدشــد.حل مســائل بافت های فرسوده در 
سال های آتی به عنوان یکی از مهم ترین چالش 
های مدیریت شهری مشهد، خواهدبود، بدیهی 
اســت تعیین اولویت های ضروری این مناطق 
و پرهیــز از اقدامات پراکنده ودرالویت قراردادن 
منافع مشارکتی شهروندان، باعث موفقیت طرح 
های نوسازی واحیا بافت های فرسوده  درآینده 

خواهد شود.

شهردارمشهد؛

حمایت پلیس راهور ضامن اجرای پروژه حق تقدم عابر پیاده است 

ویژگي بارز طرح تفصیلي بافت پیرامون حرم، اجماع نظرات عموم مردم و متخصصان قبل از تصویب نهایي طرح است

شهردار مشهد با اشــاره به همکاری های پلیس راهور استان 
با مدیریت شــهری در کلان پروژه حق تقدم عابر پیاده، گفت: 
معتقدیم حمایت پلیس راهور ضامــن اجرای پروژه حق تقدم 

عابر پیاده است.
به گزارش صبح امروز محمد رضا کلائی در نشســت مشترک 
بررسی اقدامات انجام شده در چهارچوب کلان پروژه حق تقدم 
عابر پیاده که با حضور رییس پلیس راهور خراســان رضوی، 
معاون شهردارو رییس سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری 
مشهد برگزار شد، افزود: بررسی هایی که از روند اجرای کلان 
پروژه رعایت حق تقدم عابر پیاده داشــته ایم نشان دهنده این 

است که دراجرای این پروژه دچار افت نشده ایم .
وی اضافه کرد: با توجه به اینکه به پایان سال نزدیک شده ایم 
و مردم طبیعتا از نیمه اســفند ماه جنب و جوش بیشتری دارند 
باید برنامه ریزیی مناسبی را برای اجرای بهتر پروژه حق تقدم 
عابر پیاده انجام دهیم و اگر در حال حاضرمتخلفان جریمه نمی 

شوند، حداقل تذکر جدی به آنها داده شود.
کلائی تصریح کرد: اگر مردم احساس کنند که طرح حق تقدم 
عابر پیاده تنها یک طرح نیســت که از سوی شهرداری مشهد 
اجرا شــده، بلکه یک موضوع قانونی است و پلیس راهور نیز 
به عنوان ضمانت اجرایــی از آن حمایت می کند به آن توجه 
بیشتری خواهند داشــت.وی با بیان اینکه در حوزه خط کشی 

گذرگاه های عابر پیاده همانطور که چندی پیش نیز به آن اشاره 
کردم وضعیت خیلی مناسبی نداریم و خطوط کم رنگ هستند، 
اظهارکرد: لــذا با توجه به این موضوع در اصلاح بودجه اعتبار 

مورد نیاز رنگ آمیزی خطوط عابر پیاده را افزایش داده ایم.
شهردارمشــهد تصریح کرد: برهمین اساس برجسته سازی و 
رنگ آمیزی خطوط و گذرگاه های عابر پیاده به صورت گسترده 
باید در پایان سال و اوایل سال آینده انجام شود و بر اجرای آن 
تاکید دارم.وی ادامه داد: معتقدم وقتی مردم ببینند شــهرداری 
رنگ آمیزی خطوط عابر پیاده و نصب علائم را تقویت می کند، 
آنها نیز بیشتر به رعایت حق تقدم عابر پیاده توجه خواهند کرد.
وی افزود: موضوع دیگری که در بحث های زیرساختی باید به 
آن توجه شود، نگهداری گذرگاه های ایمن سازی شده موجود 
است به گونه ای که همیشه چراغ های فرمان روشن و خطوط 

عابر پیاده مشخص باشد.
کلائی در ادامه گفت: تا کنون موضوعات کمی بوده که توانسته 
باشیم آدم های مختلف را درآن متحد کرده باشیم، اما معتقدم 
کلان پــروژه حق تقدم عابر پیــاده از آن نکات وحدت بخش 
اســت؛ لذا اگر بتوانیم به نوعی این موضوع را به مطالبه مردم 

تبدیل کنیم به اجماع هم خواهیم رسید.
آمادگی اعمال قانون در حوزه کلان پروژه حق تقدم عابر پیاده 
هم چنین رییس پلیس راهور خراسان رضوی در این نشست  با 

اشاره به صحبت های شهردار مشهد که حمایت پلیس راهور 
را ضامــن اجرای پروژه حق تقدم عابر پیاده عنوان کرد، گفت: 
آمادگی اعمال قانون در حوزه کلان پروژه حق تقدم عابر پیاده 

را داریم.
ســرهنگ حمید رضا دهنوی افزود: باید طوری عمل کنیم که 
کلان پروژه حق تقدم عابر پیاده به مطالبه مردمی تبدیل شود.

وی اضافــه کرد: این مهم نیازبه جدیــت پلیس راهور هم به 
صورت میدانی و هم با استفاده ازظرفیت های هوشمند موجود 
درمرکز کنترل ترافیک شــهرداری مشــهد و پلیس راهور و 
همچنین ایجاد زیرساخت های مناسب درایمن سازی گذرگاه 

های عابر پیاده دارد.
دهنوی تصریح کرد: اکنون این امکان میسر است که از همین 
امروز به صورت اعمــال جریمه از طریق دوربین های نظارت 
تصویری و یا در ابتدا به صورت ارشادی و تذکربا ارسال پیامک 

به متخلفان اقدام کنیم.
وی ادامه داد: همچنین همکارانم در پلیس راهور مشهد نیز می 
تواننــد با حضور میدانی در گذرگاه های عابر پیاده به رانندگان 
متخلفی که حق تقدم عابران پیاده را رعایت نمی کنند و یا روی 
خطوط توقف می کنند به صورت جدی تذکرداده و یا اقدام به 

اعمال قانون کنند.
رییس پلیس راهور خراسان رضوی، با بیان اینکه آمادگی داریم 

بحث اعمال قانون را تا پایان سال اجرایی کنیم، اظهارکرد: نکته 
دیگری که بسیار مهم است ادامه دار بودن پروژه حق تقدم عابر 
پیاده از ســوی شهرداری در ســال آینده در چهار بخش ایمن 
سازی، آشکار سازی، نگهداری از زیرساخت های آماده شده و 
فرهنگسازی است.وی افزود: در بحث فرهنگ سازی تاکنون 
اقدامات خوبی از ســوی سازمان اجتماعی فرهنگی شهرداری 
مشهد انجام شده است، اما معتقدیم هنوز جای کار زیادی برای 

فرهنگسازی وجود دارد.
دهنوی اضافــه کرد: وقتی مردم ببینند پلیس در اجرای کلان 
پروژه حق تقدم عابر پیاده جدیت دارد فرهنگسازی ها نیز تاثیر 

گذار خواهد بود.

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان رضوي در نشست 
مطبوعاتي کــه با موضوع طرح جدید تفصیلي بافت 
پیرامون حرم مطهر رضوي برگزار شد ، ویژگي بارز 
این طرح را اجماع نظرات عموم مردم و متخصصان 

قبل از تصویب نهایي طرح عنوان کرد.
به گزارشصبح امروز  قدرت اله ابک در این نشست 
مطبوعاتي که در محل سالن اجتماعات اداره کل راه 
و شهرسازي خراســان رضوي و با حضور اصحاب 
رســانه برگزار شــد؛ با بیان این مطلب گفت: این 
طرح از معدود طرح هایی بود که قبل از تصویب در 
معرض دید و قضاوت متخصصان و عموم مردم هم 
گذاشته شد  از جمله این ارائه های عمومی میتوان به  
ارائه طرح و بحث و گفتگو در جلسه گفتمان توسعه 
شهر به دعوت ریاست محترم شورا، اشاره نمود.وي 
با اشاره به اینکه همچنین راهبردهای نحوه مواجهه 
با ساختارهای طرح باحضور نمایندگان محترم شورا 
در جلسات با حضور دستگاه های نظارتی نیز مورد 
بحث و بررســی و تایید قرار گرفت، افزود: جلسات 
تخصصی و فنی ترافیکی و شهرســازی متعددی 
نیز با حضور و تایید نمایندگان شــورا و شهرداری 

برای بررسی آن تشکیل گردید.و نهایتا نیز  با تدبیر 
اســتاندار محترم و در راستای رســیدن به اجماع، 
چندین جلسه با حضور کلیه ارکان مدیریت شهری 
اعم از نمایندگان شهرداری و  شورای شهر،  برگزار  
گردیــد و پس از طی تمام این مراحل، طرح مذکور  
در کمیســیون ماده پنج بیســت و سوم بهمن ماه 
به تصویب  رســید و برای طــی مراحل نهایی به 
شورایعالی شهرسازی و معماری ارسال میشود.ابک 
تصریح کرد: بنابراین شــورای محترم شهر هم در 
قالب جلسه مفصلی که تحت عنوان گفتمان توسعه 
شهر در محل سالن شــورا منعقد شد، وارد بحث و 
بررســی کامل طرح شــدند و هم در جلسات جمع 
بندی نهایی که با تدبیر استاندار محترم در راستای 

حصول اجماع عمومی، برگزار شده بود،  نیز حضور 
یافتند.وي افزود: با این توصیفات به نظر میرســد 
ایرادی که مطرح می نمایند محتوایی نباشــد بلکه 
به لحاظ شــکلی مصر به این بودند که طرح فوق 
ابتدا به شــورا برود و بعد گزینه شورا به کمیسیون 
ماده پنج ارائه شود.مدیرکل راه و شهرسازي خراسان 
رضوي با بیان اینکه مســتحضرید که حرم مطهر 
حضرت رضا )ع( و بافت پیرامون آن مقیاسی فراتر 
از شــهر مشهد داشته و مستلزم اعمال نگاهی ملی 
اســت که در همین راستا طرح فوق به عنوان طرح 
ویژه معرفی شــده است، افزود: طرح ویژه به لحاظ 
قانونی، مراحل متفاوتی  دارد.اولا می بایســت ویژه 
بودن آن به تصویب شورایعالی شهرسازی و معماری 

برســد و ســپس مراحل تصویب آن نیز در همان 
مرجع تعیین گردد. این طرح به دلایل ذکر شده قبلا 
به عنوان طرح ویژه مصوب شــده است.وي تاکید 
کرد:  همانگونه که ذکر گردید در جلســات متعددی 
از شورای محترم دعوت گردید و نظرات نمایندگان 
محترم شورا مورد بحث و بررسی  قرار گرفت و در 
بســیاری موارد اعمال شد و امید است برای طرحی 
با چنیــن درجه ای از اهمیت تســریع و نگاه همه 
جانبه و وفاق جمعی مد نظر قرار گیرد.مدیرکل راه 
و شهرسازي خراســان رضوي در ادامه به موضوع  
توجه به اقتصاد خرد محلی در طرح جدید تفصیلي 
بافت پیرامون حرم مطهر رضوي اشاره کرد و گفت: 
نگاه خاص اســتاندار خراسان رضوي و سایر ارکان 
دخیل در این طرح، بــه مقوله طرح تفصیلي بافت 
پیرامون حرم مطهر رضوي کاملا مشــهود است. 
وي افزود: در فرایند بررسی تحولات بافت پیرامون 
حرم مطهر رضوی و ســیر تحول فضاهای شهری 
در این محدوده ، کاملا مشهود بود  مسیرهایی که 
برای تشرف به  حرم مطهر مورد استفاده زائران حرم 
مطهر رضوی بوده اند ، در واقع عامل شکل گیری 

راسته بازارهایی شده است که منبع رونق اقتصادی و 
در نتیجه توسعه کالبدی و اجتماعی خود را از اتصال 
به حرم مطهر رضوی و برکت حضور زائران میگیرند. 
این راسته بازارها ســاختار اجتماعی کالبدی  قوی 
داشته و توســط خود ساکنین در طول زمان شکل 
گرفته اند و به عبارتی از عناصر هویتی بافت تاریخی 
مشهد نیز محسوب می گردند. ابک با اشاره به اینکه 
در هر دوره ای که در اثر طرح ها یا اقدامات کالبدی، 
انســداد یا انقطاعی در مســیرهای تشرف به حرم 
مطهر ایجاد شــد، عملا جریان اقتصادی اجتماعی 
بافــت تحت تاثیر قرار گرفتــه و رونق اقتصادی و 
اجتماعی و در نتیجه کالبــدی آن رو به افول رفته 
است. به عبارتی یکی از مهمترین دلایل فرسودگی 
بافت های تاریخی، از رونق افتادن آنها و مهمترین 
عامــل از رونق افتادن بافت پیرامــون حرم، ایجاد 
انقطاع های کالبدی در مســیرهای تشرف زائرین 
حرم مطهر است، تصریح کرد: این خرده اقتصادهای 
محلی، صرفا محل امرار معاش مالکین نیستند بلکه 
عامل رونق فضایی کالبدی نیز محسوب شده  و از 

عناصر مهم هویتی نیز می باشند.

511/5هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)9236(
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شـماره 
13۹۹۶030۶00500۹23۶ مـورخ ۹۹/11/23  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض خانـم نصـرت مـزروع فرزنـد 
محمداسـماعیل نسـبت بـه ششـدانگ یـک قطعه بـاغ  بـه مسـاحت  1800 مترمربـع از پلاک 
شـماره 33 فرعـی از 82  اصلـی واقـع در اراضـی مهدی اباد بخـش 2 حوزه ثبت ملک نیشـابور 
خریـداری از مالکیـن رسـمی آقای محمداسـماعیل مـزروع و خانم مریم عزیـزی  محرز گردیده 
اسـت.لذا بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی و مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطه این اگهـی در دونوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق 
ایـن روزنامـه و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تا دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معترض 
بایـد ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبت محـل تحویل دهـد که در 
ایـن صـورت اقدامـات ثبت موکـول به ارائه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی ک اعتراض 
در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یا معتـرض گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیت 
مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول ۹۹/11/2۷ تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم ۹۹/12/12   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور



۷
دوشنبه27  بهمن 1399/   سال سوم  /   شماره 874

Vol.3.No.874 / Feb .15.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور

خبر

 گادوین منشا محروم تا اطلاع ثانوی
مهاجم گل گهر ســیرجان به دلیل شــادی گل جنجالی پس از دیدار با نساجی تا اطلاع ثانوی 

محروم شد.
به گزارش »ورزش ســه«، گادوین منشــا که روز گذشــته به عنوان یار جانشین مقابل نساجی 
مازندران به میدان رفت، پس از به ثمر رســاندن گل برتری گل گهر ســیرجان در این مسابقه، 

شادی گل جنجالی انجام داد که این اتفاق با محرومیت فوری او مواجه شد.
سایت فدراسیون فوتبال در این باره نوشت: »با توجه به گزارش مقام رسمی مسابقه بین تیم های 
نســاجی مازندران و گل گهر سیرجان از ســری رقابت های لیگ برتر در هفته پانزدهم، از سوی 
گادوین منشا، بازیکن تیم گل گهر سیرجان تخلفاتی مبنی بر رفتار غیر ورزشی در خور صدور قرار 
دســتور موقت می باشد.«در ادامه این اطلاعیه آمده است: »بر همین اساس به استناد ماده 100 
مقررات انضباطی و تا صدور رای مقتضی وی از همراهی و حضور در تمامی مســابقات فوتبال 
معلق و محروم اســت.«در پایان این خبر آمده است: »قرار صادره ظرف مهلت دو روز پس از 

ابلاغ، قابل تجدید نظر خواهی در کمیته استیناف است.«
با توجه به این شرایط باید دید محرومیت گادوین منشا تا دیدار بعدی گل گهر سیرجان مقابل 

پرسپولیس که در روز جمعه هفته جاری خواهد بود رفع می شود یا خیر.

جلسه هیات مدیره استقلال اینترنتی برگزار شد
مدیرعامل باشــگاه استقلال توسط رییس هیات مدیره، در جلسه ای تصویری با سایر اعضای 
هیات مدیره شــرکت کرد.به گزارش سایت باشگاه استقلال، امروز اسماعیل خلیل زاده رئیس 
هیات مدیره استقلال به عیادت احمد مددی مدیرعامل استقلال رفت و پیگیر وضعیت او شد.
در ادامه تماســی تصویری با اعضای هیات مدیره اســتقلال برقرار شد و جلسه ای تصویری 
برگزار شــد و اعضا پس از آرزوی ســلامتی برای احمد مددی، در خصوص آخرین وضعیت 
اســتقلال بحث و تبادل نظر کردند.احمد مددی با وجود شــرایط نامساعدش ولی به جهت 
اهمیت شــرایط آبی ها در این جلسه شرکت کرد.قرار است جلسه دیگری در خصوص شرایط 

استقلال میان اعضای هیات مدیره برگزار شود.

شکایت تیم صیادمنش و شهاب زاهدی به 
کمیته اخلاق

تیم زوریا لوهانســک در پی اتفاقات بازی مقابل دســنا در لیگ اوکرایــن به کمیته اخلاق 
فدراسیون این کشور شکایت می کند.

به گزارش مهر، روز گذشــته تیم زوریا لوهانسک در لیگ فوتبال اوکراین به مصاف تیم دسنا 
رفت که این بازی با حضور شهاب زاهدی و اللهیار صیادمنش دو بازیکن ایرانی زوریا، به سود 
این تیم تمام شد.اما در جریان این مسابقه و بعد از خطای یکی از بازیکنان دسنا روی زاهدی، 
بین اعضای دو تیم درگیری رخ داد. رســانه های اوکراین گزارش داده اند که یکی از اعضای 

تیم دسنا کلمات توهین آمیزی بر زبان آورده و اظهاراتش نژادپرستانه بوده است.
در همین ارتباط »استانیســلاو اوگانوف« مدیر باشــگاه زوریا خبر داد که این باشــگاه قصد 
دارد به کمیته اخلاق فدراســیون اوکراین شــکایت کند.اوگانوف گفت: ما در حال بررســی 
هســتیم و روز دوشــنبه با کمیته اخلاق و بازی جوانمردانه فدراسیون، تماس می گیریم. به 
دنبال این هســتیم که ببینیم چه کسی این حرف را زده است و در آینده نامه هایی به کمیته 
اخلاق می فرســتیم.وی افزود: این یک حادثه بسیار ناخوشــایند است و هیچکس حق ندارد 

فوتبالیست ها و رقبای دیگر را آزار بدهد.

511/1ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
13۹۹۶030۶2۷1003۶5۶ هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای سـید محمد نقی 
حسـین زاده حریـری فرزنـد مرتضی در ششـدانگ اعیان یک باب خانه به مسـاحت  
۷4/۶2  متر مربع قسـمتی از پلاک ۷1  اصلی واقع در مسـلم جنوبی 8 سـرخپوش 
18 پـلاک 85/1  اعیـان متعلـق بـه خود متقاضـی و عرصه موقوفه قهـار قلی میرزا 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعه 
متضـرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الف۹۷1 تاریخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/11/12. 

تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/11/2۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
13۹۹۶030۶2۷1003۶54 هیـات اول موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای سـید محمد نقی 
حسـین زاده حریـری فرزنـد مرتضی در ششـدانگ اعیان یک باب خانه به مسـاحت  
101  متـر مربـع قسـمتی  پلاک ۷1  اصلی واقع در مسـلم جنوبی 8 سـرخپوش 18 
پـلاک85  اعیـان متعلـق بـه خود متقاضـی و عرصه موقوفـه قهار قلی میـرزا محرز 
گردیـده اسـت.لذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهـی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق 
مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانع از مراجعـه متضرر 
بـه دادگاه نخواهـد شـد. م.الف ۹۷3تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/11/12. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/11/2۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3ثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 
3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 13۹0/۹/20 و برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶00۶00355۹ هیـات اول 
موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک تربت 
حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعارض متقاضـی آقای محمود محمـود زاده فرزند 
علـی محمـد  بـه شـماره شناسـنامه 2۷235 صـادره از تربـت حیدریـه نسـبت بـه 
ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 32 متـر مربـع ) سـی و دو مترمربـع( 
قسـمتی از پلاکــ  3 فرعـی از پـلاک 1۷11 اصلـی وباقیمانده پـلاک 1۷11 اصلی 
واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک شـهر حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه 
خریـداری مـع الواسـطه از مالک رسـمی محمد رضـا تازری و مالکیت مشـاعی خود 
متقاضـی محـرز گردیده اسـت. لذا بـه موجب مـاده 3 قانون تعییـن تکلیف وضعیت 

ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 قانون آئیـن نامه مربوطه 
ایـن آگهـی در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار 
در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفع بـه آرای اعلام شـده اعتراض 
داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهـی تا دو مـاه اعتراض خـود را به این 
اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظرف 
یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این 
صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به ارائه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که 
اعتـراض در مهلـت قانونـی واصل نگـردد یا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت می 
نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 11/2۷/ 13۹۹ . تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/12/13
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/4ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 
3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
اول  هیـات   13۹۹/10/18  -12031 شـماره  رای  برابـر  و   13۹0/۹/20 مصـوب 
موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک تربت 
حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای  علـی اکبـر یعقـوب زاده 
قندشـتنی فرزنـد محمـد حسـین بـه شـماره شناسـنامه 3 صـادره از تربـت حیدریه  
نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب  منـزل بـه مسـاحت 104/۷0 متـر مربـع ) یکصـد و 
چهـار و هفتـاد صـدم مترمربـع ( پلاکــ  2۹۹8 فرعـی  اراضی قندشـتن پلاک225  
اصلـی دهسـتان اربعـه واقع در خراسـان رضوی بخـش یک حوزه ثبـت ملک تربت 
حیدریـه از محـل مالکیـت مالکین مشـاعی پلاک 225   اصلی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 قانـون آئین نامـه مربوطه ایـن آگهـی در دو نوبت به 
فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در 
صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی تا دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره ثبت محـل وقوع ملک 
تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معترض باید  ظـرف یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض 
مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و گواهی دادخواسـت 
بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به 
ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتـراض در مهلـت قانونی واصل 
نگـردد یـا معترض، گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه نکند 
اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت مـی نماید و صـدور سـند مالکیت مانع 
از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 11/2۷/ 13۹۹ . تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 13۹۹/12/13
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

مفقودی
بـرگ سـبز کامیـون کشـنده سیسـتم اسـکانیا تیـپ P400LA4*2 مـدل 2014 به 
شـماره پـلاک 42 ایـران 4۷۹ ع 22  شـماره موتـور DC13103L01۶831۶4۹ و 
شـماره شاسـی YS2P4X200E53۶03۹۷ مربـوط بـه محمـود خوجـه حسـینی 

مفقـود گردیـده و از درجـه اعتبـار سـاقط می باشـد.
مفقودی

پـلاک شـماره  بـه   13۹5 مـدل  پـارس  پـژو  سـواری  خـودرو  کمپانـی   سـند 
 42 ایران 25۹ ص 31  شـماره موتور 1۶4B0103۷10 و شـماره شاسـی ۷33۶3۷ 
بـه نـام محمدیاسـر شایسـته رودی مفقود گردیده و از درجه اعتبار سـاقط می باشـد.

مفقودی
کارت - سـند و برگ سـبز موتور سـیکلت سیسـتم پیشـتاز تیپ 125cc مدل 138۶ 
به شـماره پلاک 23۹۷۶ - ۷۶4  شـماره موتور 0۷1455۶ و شـماره تنه 8۶۷۹5۷۷ 

مربـوط بـه محمدرضـا بدیعیـان مفقود گردیده و از درجه اعتبار سـاقط می باشـد.

یکتساویتاقهرمانینیمفصل

پرسپولیسباپیکانجایاستقلالراگرفت
تیـم فوتبـال پرسـپولیس در هفتـه پانزدهـم 
لیـگ برتـر پیکان را شکسـت داد و با کسـب 
چهارمیـن بـرد متوالی خـود، جای اسـتقلال 
دوم جـدول گرفـت. سرخپوشـان  رده  در  را 
بـرای قهرمانـی نیم فصـل یک تسـاوی نیاز 

دارند.
بـه گـزارش مهـر، تیـم فوتبـال پرسـپولیس 
در آخریـن بـازی هفتـه پانزدهـم لیـگ برتر 
امـروز یکشـنبه بـه مصـاف تیم پیـکان رفت 
کـه ایـن مسـابقه بـا نتیجـه یک بـر صفر به 

سـود پرسـپولیس   بـه پایان رسـید.
در   1۷:15 سـاعت  از  کـه  بـازی  ایـن  در 
ورزشـگاه آزادی آغـاز شـد، احمـد نورالهـی 
)54( بـرای پرسـپولیس گلزنـی کـرد. به این 
ترتیب پرسـپولیس 2۷ امتیازی شـد و به رده 
دوم جـدول صعـود کـرد تـا جـای اسـتقلال 

متوالـی  بـرد  چهارمیـن  ایـن  بگیـرد.  را 
پرسـپولیس و سـومین بـرد یـک بـر صفـر 

بـود. متوالـی سرخپوشـان 
پرسـپولیس بـا هدایـت یحیـی گل محمدی 
دیـدار بـا پیـکان را بـا ترکیـب حامـد لـک، 
حسـینی،  سـیدجلال  نیـا،  کامیابـی  کمـال 
سـعید آقایی، مهدی شـیری، میلاد سـرلک، 
پهلـوان، سـیامک  احسـان  نورالهـی،  احمـد 
نعمتـی )83 - مهـدی عبدی( وحیـد امیری، 
امیـد عالیشـاه )83 - مهـدی مهـدی خانـی( 

کرد. برگـزار 
بـازی در نیمه نخسـت چنگی بـه دل نزد. دو 
تیـم در ایـن نیمـه بازی کـم موقعیتـی را به 
نمایـش گذاشـتند و فرصـت چندان مناسـبی 
بـرای گلزنـی خلق نکردنـد. پیـکان در یکی 
دو مـورد بـا پرتـاب اوت بلنـد نـادر محمدی 

پرسـپولیس  جریمـه  محوطـه  تـا  را  تـوپ 
رسـاند کـه ایـن تـوپ دفع شـد. پرسـپولیس 
هـم برای رسـیدن بـه دروازه پیکان بـا دفاع 
فشـرده و منسـجم ایـن تیـم روبرو بـود و از 

بـه ثمـر رسـاندن گل بازماند.
در نیمه دوم پرسـپولیس بـازی هجومی تری 
ارائـه داد و یـخِ بـازی آب شـد. ابتـدا کمـال 
کامیابـی نیـا در دقیقـه 50 با یک ضربه سـر 

تیـرک دروازه پیـکان را به لـرزه درآورد.
چهـار دقیقه بعد، فشـار پرسـپولیس در زمین 
پیـکان نتیجـه داد. امید عالیشـاه با حرکت در 
عمـق، یـک پـاس در عـرض را بـرای احمد 
بازیکـن کـه  ایـن  ارسـال کـرد و  نورالهـی 
در محوطـه جریمـه پیـکان حضـور داشـت، 

موفـق بـه گلزنی شـد.
لایه هـای  از  گل،  دریافـت  از  بعـد  پیـکان 

دفاعـی خارج شـد و برای جبـران نتیجه جلو 
کشـید. نتیجـه برنامه هـای پیکان کـه متکی 
محمـدی  نـادر  اوت  بلنـد  پرتاب هـای  بـه 
بـود، در دقیقـه ۶۹ برخـورد تـوپ بـه تیـرک 
دروازه پرسـپولیس بود. مجیـد عیدی بازیکن 
پرتـاب  از  حاصـل  برگشـتی  تـوپ  پیـکان 
پرسـپولیس  دروازه  سـمت  بـه  را  محمـدی 
شـوت کـرد امـا تـوپ بـه زیـر تیـرک افقی 

برخـورد کـرد و در ادامـه دور شـد.
گل محمـدی در دقایـق پایانـی دسـت بـه 
زد و مهـدی عبـدی  تعویـض همزمـان  دو 
و مهـدی مهـدی خانـی را وارد زمیـن کـرد 
تـا بـه فشـار حملاتـش روی دروازه پیـکان 

ادامـه بدهـد.
بازهـم  گلزنـی  بـرای  پرسـپولیس  هرچنـد 
فرصـت داشـت امـا پیـکان ایـن شـانس را 

داشـت کـه در دقیقـه ۹2 دروازه پرسـپولیس 
را بـاز کنـد. در حالـی کـه تـوپ در آسـتانه 
ورود بـه دروازه سرخپوشـان بود، سـیدجلال 
حسـینی در حکـم منجـی پرسـپولیس ظاهر 
شـد و اجـازه نـداد برد پرسـپولیس از دسـت 

برود.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، در پایـان هفتـه 
امتیـاز   28 بـا  سـپاهان  تیـم  پانزدهـم، 
صدرنشـین اسـت و پرسـپولیس و اسـتقلال 
بـه ترتیـب بـا 2۷ و 2۶ امتیـاز دوم و سـوم 

. هسـتند
پرسـپولیس یـک بـازی معوقـه بـا گل گهـر 
دارد کـه ایـن مسـابقه روز جمعـه ایـن هفته 
برگزار می شـود. سرخپوشـان در صـورت برد 
و حتـی تسـاوی در آن مسـابقه، قهرمان نیم 

فصـل لیـگ برتر می شـوند.
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واکنش جهانپور به شایعه درخواست واکسن فایزر 
برای کارکنان بیت رهبری

همانطور که پیش بینی می شــد پس از ورود محموله های واکسن 
شــایعات هم شــدت گرفت. در یکی از این ادعاها، برخی کاربران 
شبکه های اجتماعی با انتشــار تصویری مدعی افشای نامه بکلی 
ســری مبنی بر درخواســت رئیس دفتر مقام معظم رهبری برای 
دریافت واکسن کرونا برای پرســنل این موسسه شدند. در همین 
رابطه کیانوش جهانپور، ســخنگوی ســازمان غذا و دارو نوشــت: 
جمهوری اســلامی از هر چیز و هر جا شانس نیاورده باشه انصافا از 
اپوزیسیون و مخالف و معاند، بخت و اقبال، همراهش بوده و هست! 
فقط اونی که برای این شیرین کاری ها، دستمزد میده رو تصور کنید.

 گادوین منشا تا اطلاع ثانوی به علت شادی جنجالی 
محروم شد

کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال رای خود را در خصوص بازیکن 
تیم گل گهر ســیرجان صادر کرد. با توجه به گزارش مقام رسمی 
مسابقه بین تیم های نساجی مازندران و گل گهر سیرجان از سری 
رقابتهای لیگ برتر در هفته پانزدهم، از سوی گادوین منشا، بازیکن 
تیم گل گهر ســیرجان تخلفاتی مبنی بر رفتار غیر ورزشی در خور، 
صدور قرار دســتور موقت می باشد. بر همین اساس به استناد ماده 
100 مقررات انضباطــی و تا صدور رای مقتضی وی از همراهی و 
حضور در تمام مســابقات فوتبال معلق و محروم است. قرار صادره 
ظــرف مهلت دو روز پــس از ابلاغ، قابل تجدیــد نظر خواهی در 
کمیته استیناف است. منشا بعد از زدن گل دوم گل گهر به نساجی، 
خوشــحالی ناهنجاری را از خود در داخل ورزشــگاه شهید وطنی 

قائمشهر به نمایش گذاشت.

زاکانی: دوره تحمیل ننگ نامه و تحمیق ملتها هم تمام شده
زاکانی در مورد ســند برجام و چالشهای بین ایران و آمریکا گفت: 
برجام ســندی اســت که جز به رفع تحریمها باقــی نخواهد ماند. 
همان گونه که دوره بزن و برو تمام شــده است دوره تحمیل ننگ 
نامه و تحمیق ملتها تمام شــده اســت. لااقل باید بگویم که برای 
ایران اســلامی دیگر تکرار نخواهد شد. رهبری هوشمند و فرزانه، 
ملتی آگاه و در صحنه و نخبگانی شــجاع و مبتکر شرایطی را برای 
مــا فراهم کرده که  آن ننگ نامه و تحمیق نامه های که توســط 
دشمنان اجرا می شد در مسیر الغا هستند. رئیس مرکز پژوهشهای 
مجلس با اشاره به مصوبه دوازدهم آذر ماه مجلس یازدهم مبنی بر 
»لغو تحریمهای ظالمانه آمریکا« گفت: مجلس در راس امور است 
اگر آمریکا، انگلیس، فرانســه و آلمان نجنبند، اسفند ماه با پروتکل 
الحاقــی خداحافظی کرده و ناظران ان پی تی باید از کشــور خارج 
شوند. گره برجام فقط با رفع تحریم باز خواهد شد و مجلس میدان 
عمل را برای مســوولان باز خواهد کرد. پروتکل الحاقی به معاهده 
منع گسترش سلاح های هسته ای 2+۹3 سندی است که به منظور 

تقویت کارایی سیســتم پادمان در راستای مشارکت در اهداف منع 
گسترش هسته ای جهانی، برای کشورهایی که دارای موافقت نامه 
پادمان با آژانس بین المللی انرژی اتمی هســتند، طراحی شده است. 
کشورهای عضو آژانس باید این پروتکل را به عنوان »ضمیمه توافق 

جامع پادمان« می پذیرفتند.

ذوالنوری: توقف نظارت های برجامی و پروتکل الحاقی در 
سوم اسفند

ذوالنــوری با تاکید بر اینکه اگر تغییر رفتاری از ســوی طرف های 
دیگر مشاهده نشود، سوم اسفند ماه کلیه نظارت های آژانس در قالب 
پروتکل الحاقی و برجام قطع خواهد شد گفت: نظارت های پادمانی و 
در چارچوب ان پی تی باقی می ماند و دوربین های آژانس در مراکز 
هسته ای ما به صورت آفلاین روشن هستند و ما تمامی دوربین های 
آژانس که به موجب حکم ان پی تی است کار نداریم اما علی القاعده 
بعد از این زمان دوربین های پروتکل الحاقی جمع آوری می شــوند. 
وی با اشــاره به اینکه مجلس به هیاهــوی آمریکا و اروپا توجهی 
ندارد و به دنبال تأمین منافع ملت هست، گفت: اروپایی ها با برجام 
می خواهند قدرت دفاعی و واکنشــی مــا را تضعیف کنند پس باید 
هزینه ای این خواسته اش را بدهد مثلًا برجام قرار بوده تحریم ها را 

بردارد و اگر لغو نشود هیچ همکاری با آنها نداریم.

ماجرای خودشکی زنان در دیشموک
عضو شــورای شهر دیشموک گفت: علت خودکشی بیشتر دختران 
جوان دیشموکی ترک تحصیل و بیکاری است. سلمان بینا، اظهار 
داشــت: خودکشی در دیشموک در اســتان کهگیلویه و بویر احمد  
دلایل مختلفی دارد. فقــر مالی،بیکاری، نبود خوابگاه های دخترانه  
برای دانش آموزان دختری که قصد ادامه تحصیل دارند و.... برخی 
از این دلایل اســت. وی عنوان کرد: اهالی اینجا از داشتن امکانات 
اولیه زندگی محرومند. زنان روستایی دیشموک برای تهیه آب شرب 
مجبورند چند کیلومتــر را با پای پیاده برای تهیه آب طی کنند که 
هنگام بازگشــت دیگر رمقی برای دیگر کارهای منزل برای شان 
باقی نمی ماند.بینا در پایان افزود: دیشموک به عنوان شهر خودکشی 
و خودسوزی معرفی شــده است ولی هیچ مسئولی به این موضوع 
ورود نمی کند و در  3-4 سال اخیر حدود  ۶0 نفر  که بیشترشان را  
زنان تشکیل می دهند  اقدام به خودکشی کرده اند که 35 مورد آن 
موفق بوده اســت. در یک ماه اخیر نیز دو مرد و یک دختر 11 ساله 

اقدام به خودکشی کرده اند که متاسفانه همگی آنان فوت کردند.

تشکیل پرونده قضایی برای وزیر ارتباطات در زنجان
حجت الاسلام اســماعیل صادقی نیارکی امروز در جمع خبرنگاران 
در واکنش به اظهارات آذری جهرمی اظهار داشــت: هفته گذشته 
وزیر ارتباطات در زنجان صحبت های نادرست و خلاف سیاست های 
نظام  ایراد نمود، بر همین اساس بلافاصله مستندات جمع آوری  و 

با فوریت علیه این مســئول پرونده قضائی تشکیل شد. وی با بیان 
اینکه همه مســئولان باید در مســیر و خط  انقلاب  قرار بگیرند و 
کسی نمی  تواند با صحبت های خود انقلاب و نظام را زیر سوال ببرد، 
افزود: جای تاسف دارد یکی از مسئولان کشوری حرف های نادرست 
و خلاف سیاست های نظام  بیان کنند. رئیس کل دادگستری استان 
زنجان اظهار کرد: انقلاب ما مردمی، اســلامی و بر پایه ارزش ها و 
باورهای دینی مردم بوده است، در سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
وظیفه همه تحکیم پایه های نظام و انقلاب است و همه ما باید در 
این راه  تلاش کنیم نه اینکه با صحبت های نســنجیده ارزش های 
نظام  و انقلاب را زیر ســوال ببریم. با توجه به اینکه رســیدگی به 
اتهامات این گونه مقامات در صلاحیت دادســرای تهران است به 

همین منظور پرونده به مرجع مذکور جهت رسیدگی ارسال شد.

تعدادی از مدیران فروشگاه شهروند بازداشت شدند
عصر روز گذشته چند تن از مدیران شهروند بازداشت شدند و شنیده 
شــده که علت این بازداشــت در خصوص مناقصه یک بیمه بوده 
است.  کریمی مدیرعامل فروشگاه ای زنجیره ای شهروند در این باره 
به خبرنگار فارس گفت: در حال پیگیری هستیم که امروز این افراد 
با قرار وثیقه آزاد شــوند.  وی در پاسخ به این پرسش که علت این 
بازداشت چه بوده است گفت: داستانی نبوده است، عصر روز گذشته 
بازداشت شده اند و در حال پیگیری موضوع هستیم.  وی در پاسخ به 
این پرسش که گفته می شود این دستگیری مربوط به یک مناقصه 

بیمه بوده است، پاسخی نداد. 

فیروزآبادی: با آمدن اینترنت ماهواره ای عملا ممکن است کل 
شبکه ملی اطلاعات زیر سوال برود

دبیر شورای عالی فضای مجازی از برنامه ریزی برای تدوین مقررات 
اســتفاده از اینترنت ماهواره ای خبــر داد و گفت: برای آنکه با ورود 
این فناوری، حکمرانی فضای مجازی خدشه دار نشود، باید تدابیری 
صورت داد. ابوالحسن فیروزآبادی با بیان اینکه کارگروهی در مرکز 
ملــی فضای مجازی برای مواجهه با خدمــات اینترنت ماهواره ای 
تشکیل شده است، اظهار داشــت: به هر حال برای مواجهه با این 
فناوری راه حل های مختلفی وجود دارد که آن را بررسی و پیگیری 
می کنیم. وی از برنامه ریزی برای مقررات گذاری استفاده از اینترنت 
ماهواره ای، توسط کاربران در کشور خبر داد و گفت: از سوی دیگر 
برای شرکت هایی که نسبت به ارائه خدمات منظومه های ماهواره ای 
اقــدام می کنند باید مقررات تدوین شــود. در همین حال باید یک 
سری مجوز صادر شود تا کسانی که می خواهند در کشور از طریق 
این شــبکه های دسترســی فعالیت کنند حتماً اخذ مجوز کنند.وی 

گفت: ما مواجه هســتیم با این موضوع که منظومه های ماهواره ای 
در حال آمدن هســتند و با آمدن آن، ممکن است که به یکباره کل 
شبکه ملی اطلاعات زیر سوال برود؛ اگر شبکه ملی اطلاعات نتواند 
خدمات بهتر، ارزان تر و با ســرعت بیشتر و با تنوع بیشتر ارائه دهد، 
عملًا شبکه ملی، تحت الشعاع شبکه های جهانی اینترنت ماهواره ای 
که عمدتاً هم آمریکایی هســتند قرار خواهد گرفت. بنابراین توجه 

بیشتری می طلبد که ما شبکه اینترنت ثابت کشور را توسعه دهیم.
 نماینده خبرگان: جانم به لبم رسیده؛ دوچرخه سواری زنان 

یعنی توهین به خدا
حجت الاسلام سید ابوالحسن مهدوی نماینده اصفهان در مجلس 
خبرگان رهبری گفت: در موضوع توهین به رئیس جمهور باید برخورد 
صورت بگیرد اما نه بــه این صورت که اکنون به آن می پردازند؛ 8 
سال به مراجع و فتاوا توهین شد ولی هیچ گونه واکنشی نشان داده 
نشــد، حال که چند جوان خام این اقــدام را کرده اند قصد برخورد 

شدید دارند.

فعال اصولگرا: با عده ای »خوداجتهاد« طرف هستیم نه 
خودسر

حقیقت پــور با اشــاره به ماجرای 22 بهمن در قم در ســال ۹2 به 
اعتمادآنلاین گفت: اگر به افراد معرفی شــده و آدرس های داده شده 
در پرونــده ماجرای 22 بهمن در قــم درباره هتاکی به رئیس وقت 
مجلس رسیدگی می شد، 22 بهمن امسال در اصفهان کسی جرات 
نمی کرد شــعار »مرگ بر روحانی« سر دهد.مشاور رئیس مجلس 
شورای اســلامی در دوره دهم با تاکید بر این نکته که گزارش به 
صورت کامل ریشــه و آدرس این افــراد را معرفی کرده بود افزود: 
امروز هم اگر با این افراد برخورد نشود، در سال های آتی نیز مرتب 
در همین ایام 22 بهمن شــاهد این رفتارها و شعارها خواهیم بود.او 
ادامه داد: ما به طور کامل این جریان را می شناسیم؛ این افراد متعلق 
به یک جریان بزرگ تر هستند که خوداجتهاد هستند بنابراین نباید 
تصور کرد که آنها خودسر هستند.نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس نهم درباره این جریان توضیح داد: مراکزی 
که این  افراد را تهییج و شــارژ می کنند نیز مشخص اند و در همان 

گزارش درباره واقعه قم به صورت کامل معرفی شدند.

جانشین آیت الله مصباح در مؤسسه امام خمینی )ره( منصوب 
شد

بر اســاس اعلام یکی از اعضای دفتر مرحوم آیت الله مصباح یزدی 
با حکم رهبر معظم انقلاب، آیت  الله محمود رجبی به عنوان رئیس 
مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی )ره( منصوب شدند.مؤسسه 

آموزشــی، پژوهشی امام خمینی )ره( توسط مرحوم آیت الله مصباح 
یزدی و با نظارت و رهنود های رهبر معظم انقلاب اســلامی سال 
13۷8 کار خود را آغاز کرد و از زمان تأسیس تا کنون مرحوم آیت الله 
مصباح یزدی با حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی ریاست مؤسسه 
را بر عهده داشــت.در پی در گذشت آیت الله مصباح یزدی و با نظر 
و حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی آیت الله محمود رجبی به عنوان 
رئیس مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی )ره( منصوب شدند.

آیت الله محمود رجبی تا پیش از این به عنوان قائم مقام مؤسســه 
فعالیت می کرد و هم اکنون نیز عضو شورای عالی حوزه های علمیه 

است.

توضیح سخنگوی جامعه روحانیت مبارز درباره حمایت از 
رئیسی

ســخنگوی جامعه روحانیت مبــارز با تاکید بر اینکــه تردیدی در 
حمایت از آقای رئیسی نداریم، گفت: هیچ گونه بحثی در مورد آقای 
لاریجانی در جامعه روحانیت مبارز صورت نگرفته اســت.غلامرضا 
مصباحی مقدم در چهارمین نشست »جمهور« که به همت اتحادیه 
انجمن های اســلامی دانشجویان مستقل برگزار می شود، با بیان 
اینکه جامعــه روحانیت مبارز نمی خواهد خود کاندیدا وارد انتخابات 
کند، اظهار کرد: جامعه روحانیت می خواهد میزبانی کند و همه احزاب 
را جمع کند تا همه احزاب اصولگرا اجماع کنند و با انتخاب خودشان 
و با راه اندازی تشکیلاتی که جامعه روحانیت هم در آن فعال است، 
بگویند که چه می خواهند انجام دهند. پیشنهادها از ناحیه آن ها باشد 
و تبادل نظر بین احزاب صورت بگیرد. ما درصدد فعال کردن وحدت 
بین مجموعه هستیم و برای همین هم جامعه روحانیت شورای عالی 
وحدت را شــکل داد تا وحدت بر مجموعه حاکم شود.وی ادامه داد: 
طبق بحث های اخیر ممکن است در صورت اجماع، یک مجموعه 
واحدی شکل بگیرد که تحت عنوانی مثل شورای وحدت و ائتلاف 
باشد. احتمالا هیئت های اجرایی دو شورا در هم ادغام شود.وی ادامه 
داد: از تشــکل های زنان و زنان فعال در حوزه سیاســت هم برای 
شرکت در شورای عالی وحدت دعوت کردیم. از تشکل های جوانان 
هــم دعوت کردیم که نماینده خود را معرفی کنند. از جریان هیئت 
رزمندگان سپاه و از تشکل اساتید دانشگاه هم دعوت شده است. به 
طور کلی شــورای عالی وحدتی شکل گرفته و به دنبال آن هستیم 
که از ائتلاف هم به این شــورا بپیوندند. این ممکن است به نتیجه 
برســد یا نرســد اما اگر هم به وحدت نرسیدیم همدیگر را تخریب 

نخواهیم کرد.
منبع: تابناک
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